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Wandale grasowali 
przy CEM-ie

Absolutorium 
pod znakiem zapytania?
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Po raz pierwszy burmistrz 
Konstancina-Jeziorny nie 
otrzymał wotum zaufania. 
W kwestii otrzymanego 
absolutorium mieszkańcy 
zgłosili z kolei uwagi formalne.      

W prawdzie raport o stanie gminy 
Konstancin-Jeziorna w 2021 r. 

pokazuje gminę jako zdecydowanie 
pozytywnie wyróżniającą się na tle po-
równywalnych samorządów w Polsce, 
ale zarówno radni, jak i mieszkańcy, 

mają w pamięci fakt, że w ubiegłym 
roku doszło do utracenia przez gminę 
5 mln złotych. Z powodu przelania tej 
kwoty na fałszywą lokatę, ostatecznie 
stracił stanowisko skarbnik gminy. 
Zdaniem części mieszkańców, odpo-

wiedzialność ponieść powinien rów-
nież burmistrz. Do tego doszła jeszcze 
informacja z Najwyższej Izby Kontroli 
o przekazaniu szkole prywatnej zawy-
żonej dotacji. Mowa o kwocie ponad 
2 mln złotych. Kontrola dotyczyła lat 
2019 – 2021. 

Po raz pierwszy Kazimierz Jańczuk nie otrzymał od radnych wotum zaufania

Zdaniem części 
mieszkańców, 

odpowiedzialność ponieść 
powinien również 

burmistrz

Zniszczone stoły na działce sąsiadującej z boiskami CEM
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AKTUALNOŚCI

Wsparcie finansowe w formie bonu 
społecznego w wysokości do 2000 zł 
udzielane jest na realizację mikropro-
jektów, które odpowiadają na potrzeby 
seniorów, wspierają ich samodzielność 
oraz aktywność społeczną. Przedmiotem 
przedsięwzięć wspierających środowiska 
senioralne mogą być m.in. działania kul-
turalne, edukacyjne, aktywizacja fizyczna, 
pielęgnacja tradycji lokalnych i wiele in-
nych. Ograniczeniem jest tylko pomysło-
wość seniorów.

O bony społeczne mogą się ubiegać 
minimum pięcioosobowe grupy senio-
rów, zamieszkujących wyłącznie na 
terenie województwa mazowieckiego, 
które wyłonią spośród siebie Lidera, re-
prezentującego grupę wobec Organiza-
tora. Nabór wniosków o bony społeczne 
dla seniorów prowadzony jest w systemie 
ciągłym. Wnioski mogą być składane 

zarówno w wersji elektronicznej jak też 
papierowej, na adres Stowarzyszenia RCP.

W okresie 01.06.2021 – 30.11.2023 
planowane jest udzielenie minimum 277 
bonów społecznych na rzecz środowisk 
senioralnych na terenie całego Mazow-
sza. Udział w projekcie jest całkowicie  
BEZPŁATNY. Zadanie zostało sfinanso-
wane ze środków z budżetu Wojewódz-
twa Mazowieckiego przez Mazowieckie 
Centrum Polityki Społecznej w ramach 
zadania publicznego pod nazwą „Bony 
społeczne dla seniorów”.

Dotychczas już kilkadziesiąt grup i śro- 
dowisk senioralnych wykorzystało otrzy-
mane bony na realizacje swoich oryginal- 
nych pomysłów, inicjatyw i projektów. 
Dołącz do nich. Wszystkich zaintereso-
wanych udziałem w projekcie seniorów 
oraz środowiska senioralne na Mazowszu 
zapraszamy do współpracy.

„Bony dla seniorów II” 
to realizowany przez Stowarzyszenie „Radomskie Centrum  

Przedsiębiorczości” projekt skierowany do seniorów  
i środowisk senioralnych na terenie całego Mazowsza, za pomocą 

którego wdrażany jest regionalny system wsparcia projektów  
senioralnych w formule bonów społecznych. Celem projektu  

jest wzrost rozwoju zróżnicowanych form działań  
oraz usług społecznych, zwiększających samodzielność  

społeczną i aktywność osób starszych. 

Szczegółowe Informacje: 
Stowarzyszenie „Radomskie Centrum Przedsiębiorczości”

Ul. Żeromskiego 51, 26-600 Radom, Tel. 48 360 00 46, e-mail: rcp@radom.net
www.srcp.radom.pl

Zadanie sfinansowane ze środków z budżetu Województwa Mazowieckiego

Działkowa za droga?
\\\ KIERSZEK

W przetargu na projekt 
przebudowy ulicy Działkowej 
została złożona tylko jedna 
oferta. Trzy razy wyższa  
niż zakładany budżet.  
A negocjacje w tej sprawie 
między samorządami 
Konstancina-Jeziorny  
i Piaseczna trwały latami.  
Czy inwestycja dojdzie  
do skutku?       

D yskusje, a niekiedy wręcz gorą-
ce spory, dotyczące przebudowy 

położonej na granicy gmin Konstancin-
-Jeziorna i Piaseczno drogi, trwają od 
wielu lat. Jej zarządcą jest Konstancin, 
ale korzysta z niej wielu mieszkańców 
Józefosławia, co od lat jest podnoszone 
przez władze uzdrowiska jako argu-
ment przeciw inwestowaniu w moder-
nizację drogi niszczonej głównie przez 
mieszkańców sąsiedniej gminy. 

\\\   Długie negocjacje
Władze Piaseczna od kilku lat 

wyrażają gotowość współudziału w 
kosztach inwestycji polegającej na 
poprawie jakości, a przede wszystkim 
bezpieczeństwa na ul. Działkowej. 
Ruch bowiem tam jest i nie da się go 
uniknąć, bo mimo fatalnego stanu tej 
ulicy, kierowcy nadal wybierają to po-

łączenie z Warszawą, bo dla wielu z 
nich jest po prostu najkrótszą drogą z 
domu do pracy i z powrotem. O popra-
wę bezpieczeństwa drogi zabiegali też 
u burmistrza i radnych Konstancina-
-Jeziorny mieszkańcy Kierszku, dla 
których to jedyna droga dojazdowa 
do posesji. Kolejne wystąpienia miesz-
kańców podczas posiedzeń komisji czy 
sesji, odniosły w końcu skutek i radni 
Konstancina-Jeziorny zdecydowali, 
że burmistrz powinien przystąpić do 
rozmów z Piasecznem na temat wspól-
nego przygotowania i zrealizowania 
inwestycji. Negocjacje w tej sprawie 
trwały wiele miesięcy, ale w końcu, na 
początku br. udało się podpisać poro-
zumienie w sprawie współfinansowa-
nia projektowania przebudowy drogi 
przez oba samorządy.

\\\   Wysoka cena
Zgodnie z umową zadanie to rea-

lizować będzie Piaseczno. Finansowa-
nie projektowania zostało ustalone w 
proporcji 30% Konstancin-Jeziorna a 
70% kosztów Piaseczno. Oba samo-
rządy zabezpieczyły na to zadanie 350 
tys. – Piaseczno łącznie 245 tys. zł na 
bieżący i przyszły rok, a Konstancin-Je-
ziorna 105 tys. zł.  W czerwcu br. został 
ogłoszony przetarg na zaprojektowanie 
przebudowy ul. Działkowej dla dwóch 
etapów - odcinka od ul. Przyrodniczej 
w Józefosławiu do ulicy Głowackiego 
w Kierszku oraz od Przyrodniczej do 
granicy z Warszawą. Jedyna złożona 
w tym przetargu oferta opiewa na 
łączną kwotę blisko 1,1 mln złotych, 
czyli trzykrotnie przekracza zakładany  
budżet.

\\\   Decyzję podejmą radni
– My trzymamy się wcześniej 

ustalonej wersji i zabezpieczymy w 
budżecie środki w wysokości 30% - 
powiedział nam burmistrz Kazimierz 
Jańczuk. Podczas środowej sesji 29 
czerwca Rada Miejska ma zdecydować 
o zwiększeniu środków na to zadanie 
w WPF do kwoty 450 tys. złotych łącz-
nie – w tym roku 150 tys. zł i 300 tys. 
zł w 2023 r.

W poniedziałek 27 czerwca o dal-
szych losach inwestycji wiceburmistrz 
Ryszard Machałek rozmawiał z wice-
burmistrzem Robertem Widzem.

– Jeśli radni z Konstancina za-
twierdzą wyższy budżet na to zadanie, 
będziemy rozmawiać z naszymi rad-

nymi na temat gotowości zwiększenia 
środków – mówi Robert Widz. – Jeśli 
taka będzie decyzja Rady Miejskiej, do-
łożymy brakujące do rozstrzygnięcia 
przetargu pieniądze. Jeśli nie, trzeba 
będzie przetarg unieważnić i rozpisać  
kolejny.

Co oczywiście nie daje żadnej gwa-
rancji na to, że w kolejnym postepo-
waniu przetargowym pojawią się inne, 
niższe oferty. Na zaprojektowanie za-
dania i zdobycie decyzji ZRID dla obu 
odcinków wykonawca będzie miał 18 
miesięcy. Im szybciej zacznie się więc 
projektowanie, tym szybciej są szanse 
na kolejny etap, czyli realizację przed-
sięwzięcia. 

Agnieszka Maj

Bywa, że wylot ul. Działkowej w ul. Głowackiego wygląda gorzej niż krajobraz 
księżycowy
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Na ostatniej prostej
\\\ PIASECZNO

W związku z trwającym 
remontem ul. Geodetów 
zamknięto wjazd w tę drogę 
z ul. Puławskiej. Od czwartku, 
30 czerwca zamknięta będzie 
także ul. Rubinowa       

T rwający już wiele miesięcy remont 
ul. Geodetów przeszedł w ostatnią 

fazę i koncentruje się na odcinku od 
strony drogi krajowej nr 79. W ostat-
nich dniach niemożliwy jest zjazd z 
ul. Puławskiej. –  Planujemy uzyska-
nie przejezdności na tym odcinku w 
ostatnim tygodniu sierpnia – informuje 
Robert Widz, wiceburmistrz Piaseczna. 

Jak informuje miasto, obecnie 
trwają przełączenia na nową linię ener-
getyczną, co pozwoli na dokończenie 
prac drogowych. – Odcinek od ronda 
Praw Kobiet do ul. Ogrodowej ma być 
gotowy 15 lipca, wtedy L39 wróci na 

Ogrodową. Kolejny odcinek będzie go-
towy wraz z odcinkiem przy Puław-
skiej. Jeśli uda się wcześniej, będziemy 
się cieszyć – zapowiada Robert Widz. 

Do zakończenia modernizacji 
jeszcze kilka tygodni, a w najbliższych 
dniach mieszkańców czekają kolejne 
utrudnienia. Od czwartku, 30 czerwca 

rozpoczną się prace na ul. Rubinowej 
w zakresie kanalizacji deszczowej 
i oświetlenia. Najpierw odbędzie się 
frezowanie nawierzchni, natomiast w 
poniedziałek 4 lipca wykonywanie ka-
nału deszczowego. Po realizacji kanału 
dojazd do posesji ma być systematycz-
nie udrażniany.                    Anna Żuber
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Geodetów będzie jeszcze nieprzejezdna przez kilka tygodni
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Wandale grasowali 
przy CEM-ie
\\\ PIASECZNO

Na gminnym terenie 
rekreacyjnym, pomiędzy 
Centrum Edukacyjno-
Multimedialnym a Perełką, 
zniszczono stoły do ping-
ponga. Jeden całkowicie 
połamano, drugi pomalowano.     

Do dewastacji stołów doszło praw-
dopodobnie w niedzielę rano (26 

czerwca). Wprawdzie ulokowane są 
one poza ogrodzeniem Centrum Edu-
kacyjno-Multimedialnego, na działce 
zarządzanej przez gminę, ale obejmu-
je je zasięgiem monitoring biblioteki. 
Sprawcę bądź sprawców najpewniej 
uchwyciły kamery.

 – Wiemy o zdarzeniu, zabezpie-
czyliśmy już nagranie z monitoringu i 
zgłosimy sprawę na policję – zapewnia-
ła nas we wtorek Hanna Kułakowska-
-Michalak, wiceburmistrz Piaseczna. 
– Jeszcze dziś połamany stół zostanie 
zabrany z placu. Zastanowimy się, czy 
ustawimy nowy. 

Burmistrz obiecała także, że miasto 
zweryfikuje sprawność oświetlenia na 

placu przy Perełce. Zdaniem mieszkań-
ców nie działa ono tam od dawna, przez 
co po zmroku nie można było korzystać 
ze stołów pingpongowych.

\\\   Czy zastosowane środki 
wystarczą?

Do aktu wandalizmu doszło niedłu-
go po tym, jak mieszkańcom udostęp-
niono boiska mieszczące się na terenie 
CEM w Piasecznie przy ul. Jana Pawła 
II. Były one zamknięte w tygodniu od 
godz. 20 oraz w weekendy. Dyrekcja 
placówki tłumaczyła, że nie udostępnia 
ich z uwagi na wciąż aktywne alarmy 
Bravo i Charlie oraz w trosce o bezpie-
czeństwo dzieci. Obawy dyrekcji szkoły 
budził także fakt, że na obiekt sportowy 
i tak wchodzą osoby postronne. Nie-
rzadko zostawiają śmieci (w tym m.in. 
butelki po alkoholu), dewastują wypo-
sażenie i wyprowadzają psy, o czym 
świadczą niesprzątnięte po pupilach 

odchody. W połowie czerwca miasto 
nakłoniło szkołę do udostępniania 
kompleksu sportowego po godzinach 
pracy placówki oświatowej. 

– Niestety stało się to, co przewi-
dywałam i dylemat, otwierać, czy nie 
otwierać boisko, jest wciąż aktualny – 
stwierdziła na wieść o zdemolowanych 
stołach Wioletta Grochowicz, dyrektor-
ka szkoły przy CEM. 

Zdaniem władz miasta, na obiek-
cie sportowym przy szkole nie ma 
potrzeby stosowania dodatkowych 
środków zabezpieczających. Teren jest 
oświetlony i objęty monitoringiem. – W 
przypadku dewastacji, które czasami 
mają miejsce, będziemy wyciągać kon-
sekwencje wobec sprawców – dodaje 
Kułakowska-Michalak. Obiekt dostęp-
ny jest dla mieszkańców w tygodniu od 
godz. 17.30 do 22, a w soboty i niedziele 
od godz. 8 do 22.

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

W tym wypadku burmistrz rozstał się z 
kierownik Wydziału Oświaty, Kultury i 
Zdrowia. Do tego jeszcze doszła sytua-
cja z negatywną oceną działań dyrektor 
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
W ostatnim roku wzrosła więc liczba 
napięć na linii burmistrz – radni. 

\\\   Raport chwali, radni  
niekoniecznie

Mimo, że raport o tych problemach 
w zarządzaniu gminą nie wspomina, 
część radnych postanowiła wyrazić 
swoją negatywną opinię na temat 
sposobu zarządzania gminą przez 
Kazimierza Jańczuka. W tym roku po 
raz pierwszy burmistrz Konstancina-
-Jeziorny nie otrzymał wotum zaufania. 
Za było 9 radnych, przeciw 6 (w tym 
przewodnicząca Agata Wilczek), a 5 
wstrzymało się od głosu. Do otrzyma-
nia wotum zaufania oraz absolutorium 
niezbędne było zdobycie 11 głosów 
obecnych podczas obrad radnych. 

Absolutorium, które jest związane 
ze sprawozdaniem finansowym gminy 
za miniony rok, zostało udzielone. W 
tym wypadku za głosowało 11 radnych, 
6 było przeciw, a 5 wstrzymało się od 
głosu. 

\\\   Zgodnie z przepisami,  
czy nie?

Jednak po głosowaniu dwoje obec-
nych na sali obrad mieszkańców zwró-
ciło się z uwagą formalną do radnego 
Krzysztofa Bajkowskiego. Zauważyli, że 
na sali w czasie głosowania obecnych 
było tylko 19 radnych, a w głosowaniu 
wzięło udział 20. Jedna z radnych miała 
głosować z laptopa, przebywając już 
poza salą obrad. Mieszkańcy zauważyli, 

że zgodnie z przepisami, jeśli sesja od-
bywa się stacjonarnie, aby wziąć udział 
w głosowaniu, radny musi przebywać 
w danym momencie na terenie sali ob-
rad. Rzecz w tym, że głos oddany przez 
radną, która na chwilę opuściła salę, 
był de facto głosem decydującym. Gdy-
by go nie oddała, burmistrz nie otrzy-
małby niezbędnych 11 głosów „za”. Po 
przerwie potrzebnej na wyjaśnienie 
sytuacji, prawnik gminy poinformowa-

ła, że nie ma podstaw do reasumpcji 
głosowania, ani unieważnienia głosu 
oddanego poza salą. Głosowanie zo-
stało więc uznane za przeprowadzone 
prawidłowo, a jego wynik jest obowią-
zujący. 

– Transparentność głosowania nad 
projektem uchwały w sprawie udziele-
nia absolutorium burmistrzowi pozo-
stawia niestety dużo zastrzeżeń i nie-
jasności – podsumowuje Lilia Sokół, 
która zgłosiła wątpliwości dotyczące 
formalnej strony głosowania. 

– Radna nie była obecna na sali ob-
rad, ale była obecna na terenie Ratusza 
– informuje radny Krzysztof Bajkowski. 
– W takiej sytuacji sprawę rozstrzygnie 
wojewoda – podsumowuje. 

Agnieszka Maj

Absolutorium 
pod znakiem 
zapytania?

Rzecz w tym, że głos 
oddany przez radną, 

która na chwilę opuściła 
salę, był de facto głosem 

decydującym

Na drugim stole pojawiły się malowidła

Gmina rozważy,  
czy w miejscu 

zniszczonego stołu 
postawi nowy

dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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Zwykło się mawiać, że od przybytku głowa nie boli. Zasada ta  
z pewnością nie dotyczy jednak odpadów, w przypadku których lepiej 
sprawdza się inne znane przysłowie: co za dużo, to niezdrowo. Jako 
ludzkość wytwarzamy coraz więcej odpadów, a globalne zarządzanie 
nimi staje się coraz większym wyzwaniem. Obecnie recyklingowi pod-
dawane jest mniej niż 10 procent wytwarzanych przez ludzi odpadów.

Lepsza segregacja mniejsze koszty
Problem jest ogólnoświatowy, mimo to możemy działać lokalnie,  

z  myślą że to co robimy na własnym podwórku ma wpływ na całą 
ziemię To ważne, bo odpowiedzialne gospodarowanie odpadami – po-
łączone z ograniczaniem ich ilości – oznacza mniejsze wydatki zarówno  
dla samorządu, jak i w konsekwencji dla mieszkańców. Po prostu im 
mniej jest odpadów i im lepiej je posegregujemy, tym mniej trzeba 
płacić za obsługę systemu. Co również bardzo ważne, w ten sposób 
dbamy też o środowisko, do którego przedostaje się mniej odpadów i 
innych zanieczyszczeń, które mogą zatruć wodę bądź glebę. Do tego 
recykling pozwala ograniczyć wykorzystanie surowców naturalnych, 
których zasoby są ograniczone.

Z jednej strony korzyści jakie płyną z segregacji odpadów są duże,  
z drugiej zaś prawidłowe segregowanie odpadów bywa czasami  trud-
ne . Bo na przykład nie należy wyrzucać zatłuszczonego papieru do 
pojemnika na papier, a luster do pojemnika na szkło. Jednocześnie  

od 1 października 2020 roku selektywna zbiórka odpadów jest  
w Piasecznie obowiązkowa i dotyczy wszystkich mieszkańców. Dlatego 
tak ważne jest, by zapoznać się z zasadami prawidłowej segregacji  
i ich się trzymać.

Działania edukacyjne
Aby pomóc mieszkańcom w prawidłowej segregacji, Wydział Go-

spodarki Odpadami Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przeprowadził 
kampanię informacyjno-edukacyjną „Myśl globalnie – segreguj lokal-
nie”. Jej celem było przybliżenie mieszkańcom obowiązujących zasad 
segregacji odpadów komunalnych oraz kompostowania bioodpadów.

Szeroko zakrojona kampania składała się z wielu działań. W jej ra-
mach przeprowadzono warsztaty w szkołach i przedszkolach, podczas 
których dzieci mogły dowiedzieć się, dlaczego segregowanie odpadów 
jest tak ważne i na czym polega recykling. Były liczne konkursy z na-
grodami i gry stworzone z myślą o ekologii. Nie zabrakło też spotkań  
w klubach seniora, podczas których uczestnicy mogli m.in. poznać 
domowe metody wytwarzania ekologicznych środków czystości.

Duży nacisk położono również na propagowanie idei komposto-
wania bioodpadów, które mogą stanowić naturalny, darmowy na-
wóz do użyźniania gleby w ogrodzie czy doniczkach. To o tyle istotne,  
że prawie 22% wytwarzanych w Piasecznie odpadów stanowią właś- 
nie odpady organiczne.

Kampania „Myśl globalnie – segreguj lokalnie” powstała także  
z myślą o propagowaniu idei „less waste”, by zachęcić mieszkańców 
do ograniczania ilości wytwarzanych przez nich odpadów. Zwracano 
więc uwagę na takie elementy, jak: używanie toreb wielokrotnego 
użytku, ograniczenie kupowania żywności w nadmiernych ilościach, 
pozostawianie niepotrzebnych ubrań w kontenerach przeznaczonych 
do zbiórek odzieży, naprawianie zepsutych rzeczy zamiast kupowa-
nia nowych, czy też używania filtrów do wody zamiast kupowania  
wody butelkowanej.

Warsztaty plenerowe
Zwieńczeniem działań był udział w wydarzeniach plenerowych  

– Kiermaszu Wielkanocnym i Dniu Dziecka. Można było pograć w koło 
fortuny z pytaniami z zakresu segregacji odpadów, ułożyć mega puzzle, 
z których powstawał eko obraz, czy też stworzyć własną eko biżuterię 
z resztek materiałów. Nie zabrakło też nagród, takich jak materiałowe 
torby wielokrotnego użytku, , ekologiczne zakładki do książek i sa-
dzonki kolorowych bratków. W ramach kampanii rozdawano woreczki 
na warzywa i owoce, wykonane z recyklingowego poliestru PET, oraz 
ulotki „Myśl globalnie – segreguj lokalnie”, które trafiły do mieszkańców.

Choć kampania dobiegła końca, jej przesłanie wciąż pozostaje  
aktualne. Z troski o środowisko, zasoby naturalne planety oraz budżet 
własny i budżet gminy warto segregować odpady i ograniczać ich ilość. 
Segregujmy więc i ograniczajmy.

Gmina uczy, jak segregować. 
I pokazuje, dlaczego warto

Warsztaty dla uczniów i seniorów, promowanie kompostowania i ograniczania  
ilości wytwarzanych odpadów, konkursy z nagrodami oraz liczne atrakcje  
przygotowane na wydarzenia w plenerze – tak wyglądała kampania „Myśl globalnie  
– segreguj lokalnie”, którą przeprowadził Wydział Gospodarki Odpadami  
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno.

Morawska sołtysem roku
\\\ WÓLKA KOZODAWSKA

Sołtyska Wólki Kozodawskiej 
Joanna Morawska została 
laureatką 20. edycji 
Konkursu „Sołtys Roku”. 
Piastująca to stanowisko 
od 14 lat społeczniczka, ma 
wciąż mnóstwo planów do 
zrealizowania.    

J oanna Morawska osiedliła się w 
Wólce Kozodawskiej 16 lat temu. 

– Niedługo po mojej przeprowadzce 
było zebranie rady sołeckiej. Poszłam 
zobaczyć, jak to wygląda, a zostałam 
wybrana sołtysem – opowiada. – I tak 
minęło 14 lat, a dopiero nie tak dawno 
dowiedziałam się, że sołtysem był też 
mój pradziadek. 

Zdaniem Joanny Morawskiej, reali-
zacja zadań na rzecz sołectwa powinna 
wynikać przede wszystkim z potrzeb 
i głosów mieszkańców. Tak było m.in. 
ze skate parkiem, który powstał po to, 
żeby młodzież nie musiała jeździć na 
obiekt w Piasecznie, podobnie jak z 
plac zabaw. 

Obecnie priorytetem do zrealizo-
wania w liczącej ponad 1000 mieszkań-
ców wsi jest stworzenie domu sołeckie-
go, który byłby miejscem spotkań czy 
organizacji różnych zajęć. – Integracja 
to bardzo ważna rzecz, bo ona ma też 

istotny wpływ na bezpieczeństwo – za-
uważa sołtyska. – Intensywnie szuka-
my lokalizacji dla tej ważnej dla naszej 
społeczności inwestycji. 

\\\   Potrzebna strategia
W planach sołectwa jest także wy-

konanie strategii rozwoju wsi. – Musi-
my określić, z czego jesteśmy dumni, 
podkreślić naszą historię, przypomnieć, 
że to jedna ze starszych miejscowości w 
gminie – wylicza Morawska. – Chcemy 
też zadbać o przyrodę i infrastrukturę, 
bo to też jest ważne. W ramach praktyk 
grupa studentów, nie tylko zrobi dla nas 
inwentaryzację tego, co już jest, ale też 
zaproponuje swoje rozwiązania. Myślę, 
że takie spojrzenie na sołectwo z ich 

perspektywy będzie dla nas cenne – 
dodaje Morawska.   

Sołtys Wólki Kozodawskiej była 
jedną z dwóch sołtysek w gronie dzie-
więciu wyróżnionych przez Krajowe 
Stowarzyszenie Sołtysów oraz „Gazetę 
Sołecką”. Oficjalne wręczenie tytułów 
laureatom z całej Polski odbędzie się 
13 lipca w gmachu Senatu RP, podczas 
konferencji „25 lat odnowy wsi w Pol-
sce”. 

Joanna Morawska pełni także rolę 
radnej, a z okazji wyróżnienia, podczas 
sesji absolutoryjnej (22 czerwca), ode-
brała gratulacje od prezydium rady 
oraz burmistrza Piaseczna. 

Anna Żuber

Nici ze strzelnicy
\\\ POWIAT

Starostwo powiatowe 
zrezygnowało z ubiegania 
się o środki na stworzenie 
wirtualnej strzelnicy  
z programu rządowego 
„Strzelnica w powiecie”.       

P rogram „Strzelnica w powiecie” 
ma umożliwiać prowadzenie szko-

leń strzeleckich, w szczególności wśród 
młodzieży. W ramach ubiegłorocznej 
edycji programu Ministerstwa Obrony 
Narodowej, w Polsce powstało w sumie 
46 strzelnic za kwotę prawie 6,8 mln zł.

Po wybuchu wojny w Ukrainie po-
trzeba tworzenia tego typu miejsc stała 
się jeszcze większa, a o środki na budo-
wę z puli MON miało ubiegać się pia-
seczyńskie starostwo. O stan prac nad 
wnioskiem, który można składać już 
tylko do 30 czerwca, dopytywał radny 

Grzegorz Pruszczyk. Jak przyznała Ewa 
Lubianiec, członek zarządu powiatu, 
starostwo myślało o stworzeniu w ra-
mach programu strzelnicy wirtualnej, 
ale warunki programu skonstruowa-
no tak, że nie jest w stanie aplikować o 
te środki. – Nie mamy odpowiedniego 
zaplecza w postaci budynku, w którym 
można by taką strzelnicę ulokować – 
tłumaczyła Ewa Lubianiec. – Poza tym 
warunki konkursu są ustalone tak, że 
musielibyśmy mieć już rozstrzygnięty 
przetarg, nie mając pewności, że środki 
otrzymamy. Nie ma też podstawy pro-
gramowej dla tego przedmiotu i nie 
wiemy, jaka ilość godzin na strzelnicy 
by obowiązywała. 

Anna Żuber

Na razie strzelnicy dla młodzieży 
nie będzie

Starostwo zrezygnowało 
ze składania wniosku 

 z uwagi na brak 
możliwości spełnienia 
warunków konkursu

Joanna Morawska pełni także rolę radnej rady miejskiej 
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

Podsumowanie konsultacji dotyczących 
okolic dworca PKP

Wielka makieta urbanistyczna obszaru, 
zawierająca zarówno istniejące obiekty, 
jak i planowane, możliwe do zrealizowa-
nia budynki, z podziałem na funkcje usłu-
gowe i mieszkaniowe, bardzo skutecznie 
przyciągała Piasecznian. W przedstawieniu 

pomysłów na rozwój miasta w rejonie 
dworca pomagały również duże plansze za- 
wierające m.in. wizualizacje różnych części 
obszaru z lotu ptaka oraz z perspektywy 
przechodnia.

Kilkaset osób, które skorzystało z tej for- 
my spotkania z projektantami, przedsta- 
wiało wiele wyzwań, z jakimi muszą się 
zmagać, korzystając z tej części miasta i z za- 
interesowaniem słuchało propozycji roz- 
wiązań. Na spotkaniu na targu najwięcej 
zainteresowania wzbudzała wizja budyn-
ku, w którym mógłby się odbywać handel 
niezależnie od warunków atmosferycznych. 
Na dyżurach na stacji kolejowej przeważały 
zagadnienia komunikacyjne związane z par- 
kingami typu „Parkuj i Jedź” oraz z plano- 
waną aleją usytuowaną po zachodniej stro-
nie linii kolejowej.

Podsumowaniem tego etapu prac nad 
wizją urbanistyczną rejonu stacji kolejowej 
było spotkanie w Urzędzie Miasta przy  
ul. Kościuszki 5, które odbyło się w czwar- 
tek 23 czerwca. Projektanci przedstawili 
koncepcję przestrzenną, wraz z uwarunko- 

waniami i wnioskami z wcześniejszego 
etapu prac i spotkań warsztatowych. Jed-
nym z głównych założeń koncepcji było 
wykreowanie przyjaznej przestrzeni miej- 
skiej w najbliższym sąsiedztwie dworca oraz 
stworzenie połączeń pieszo-rowerowych 
przez tereny kolejowe, łączących centrum 
miasta z osiedlem „Orężna”. Ważnymi  
zagadnieniami były również znalezienie 
miejsc na realizację parkingów typu „Parkuj 
i Jedź”, ukształtowanie wygodnego auto-
busowo-kolejowego węzła przesiadkowe-
go i ustalenie najlepszego przebiegu dla 
planowanej drogi po zachodniej stronie 
torów – ul. Władysława Reymonta. Plan 
miejscowy, który powstanie na podstawie 
tej koncepcji, ma zapobiec nieskoordy-
nowanym działaniom inwestycyjnym, aby 
stworzyć obszar lepszy dla mieszkańców, 
stanowiący pełny życia fragment miasta. 
Na spotkanie przyszło ponad trzydzieści 
osób, które z zaangażowaniem dyskuto- 
wały o przyszłości tej części Piaseczna na- 
wet po oficjalnym zakończeniu spotkania, 
do późnych godzin wieczornych.

Do 8 lipca makietę i materiały prezen-
tujące koncepcję można jeszcze oglądać 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta. Na 
prośbę mieszkańca będzie też możliwość 
rozmowy o jej założeniach z pracownikami 
urzędu.

Kolejnym etapem będzie analiza zebra- 
nych uwag oraz spostrzeżeń i na ich podsta- 
wie sporządzenie projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego.

Od 14 czerwca trwa prezentacja koncepcji urbanistycznej dla części Piaseczna położonej wokół dworca PKP i dyskusja nad nią.  
Prezentacja ma kilka elementów i zakłada m.in. spotkania z mieszkańcami w przestrzeni miasta. Projektanci z pracowni JAZ+Architekci  

wraz z urzędnikami Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno prezentowali założenia koncepcji urbanistycznej na targowisku miejskim,  
przy wejściu do szkoły i przedszkola w Centrum Edukacyjno-Multimedialnym oraz dwukrotnie na terenie stacji kolejowej.
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Czas na tańce w centrum 
\\\ PIASECZNO

Uwielbiane przez rzeszę 
piasecznian potańcówki  
na skwerze Kisiela, wracają 
z szeregiem nowych atrakcji. 
Pierwsze taneczne spotkanie 
w centrum miasta już  
w sobotę, 2 lipca.        

P oprzednie edycje imprezy przy-
ciągały mnóstwo mieszkańców w 

różnym wieku, a nawet całe rodziny. 
W związku z tak dużym zainteresowa-
niem, miasto zwiększyło częstotliwość 
zabaw, które będą odbywały się co dru-
gi weekend, zarówno w lipcu, jak i w 
sierpniu. 

Zadbano o urozmaicony program 
zabawy, a do jego stworzenia miasto 
zaprosiło Piaseczyńską Radę Seniorów. 
Każda potańcówka będzie miała jakiś 
motyw przewodni, a muzyka dosto-
sowana będzie do wybranego stylu. 
Organizatorzy liczą na kreatywność 
mieszkańców – mile widziane są stro-
je dopasowane do klimatu zabawy, a 
wśród mieszkańców wybierani będą 
królowa i król imprezy oraz najlepiej 
ubrany uczestnik. 

Pierwsza tegoroczna potańcówka 
odbędzie się w sobotę, 2 lipca. Będzie 
to wieczór kowbojski. W programie są 
pokazy tańca kowbojskiego prezento-

wane przez Kamila Przepiórowskiego z 
Akademii Tańca I’Am Dance oraz grupę 

Seniorek Teatru Tańca Trzeciego Wie-
ku. Mieszkańcy będą mogli nauczyć się 
podstawowych kroków tanecznych. 

Kolejne zabawy odbędą się: 
16 lipca – Latino Party (wieczór 
latino&karaibski), 30 lipca – Sweet 
80’s (Słodkie Lata 80-te), 13 sierpnia 
– Retro Party (Lata 20. i lata 30.) a 27 
sierpnia Mix Party – międzypokolenio-
wa integracja muzyczna i taneczna. 

Zabawy zaczynają się o godz. 17, 
a kończą o godz. 21. Organizatorem 
potańcówek jest Urząd Miasta i Gminy 
Piaseczno. 

Anna Żuber

Tego lata potańcówek ma być więcej niż podczas poprzednich edycji

Pierwsza tegoroczna 
zabawa odbędzie się  
w stylu kowbojskim
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Kurtyna wodna 
chłodzi na kolejce
\\\ PIASECZNO

Uff jak gorąco, puff jak 
gorąco... Tymczasem na stacji 
piaseczyńskiej wąskotorówki 
znajdziemy odrobinę ochłody 
z kurtyny wodnej.       

U pały dają się wszystkim we zna-
ki. O pasażerów kolejki, ale też 

mieszkańców, którzy postanowią 
odwiedzić stację na rogu ulic Sien-
kiewicza i Wojska Polskiego, zadbały 
władze Piaseczyńsko-Grójeckiej Kolei 
Wąskotorowej. Na stacji w Piasecznie 
stanęła kurtyna wodna, która rozpyla 
przyjemnie chłodzącą wodną mgiełkę. 

– A gdy już trochę się orzeźwicie to 
zapraszamy na zwiedzanie naszej stacji 
wraz z przewodnikiem – zachęcają za-
rządzający kolejką. – Bilety do nabycia 
na stronie internetowej, lub możliwe 
jest ustalenie indywidualnego terminu 
zwiedzania – po umówieniu mailowym 
lub telefonicznym.

Oczywiście kolejarze zapraszają 
też na wycieczki wąskotorówką. W 
wakacje przejazdy organizowane są 
w każdy weekend. W soboty o 14.00 
kolejka odjeżdża w ramach przejaz-

dów Warszawskiej Linii Turystycznej, 
a w niedzielę tradycyjnie o godz. 11.00 
rusza wyprawa do Runowa, gdzie rów-
nież w upały można korzystać z kur-
tyny wodnej.  Oprócz tego w tygodniu 
odbywają się dodatkowe przejazdy w 
ramach akcji „Lato w mieście” czy or-
ganizowanych indywidualnie wypraw. 
Szczegółowe informacje i bilety są do-
stępne na stronie internetowej kolejki. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Wodna mgiełka przyjemnie chłodzi
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Święto wody, ognia i wspólnych korzeni
\\\ PIASECZNO

Tradycyjnie w Piasecznie 
odbyła się Noc Kupały 
(Sobótka), podczas której 
pleciono wianki, puszczano 
je na wodzie oraz bawiono 
się przy ogniu. W trakcie 
tegorocznej edycji imprezy 
podkreślano słowiańskie 
korzenie narodów: polskiego  
i ukraińskiego.     

O bchodzona w Ukrainie Noc Kupa-
ły związana jest z przesileniem 

letnim i najkrótszą nocą w roku, a jej 
obchody są bardzo podobne do pol-
skiej Nocy Świętojańskiej. Z kolei w 
Piasecznie, od 25 lat wspominany jest 
ten dawny zwyczaj czerpiąc z tradycji, 
legend i mitologii słowiańskiej. 

W tym roku pod hasłem „wspólne 
korzenie” szukano znaczeń tożsamych 
dla kultury polskiej i ukraińskiej. Było 
plecenie wianków z grupą „Kłosowian-
ki”, degustacje ukraińskich potraw oraz 
koncerty. Na scenie wystąpiły folkowe 
zespoły: Kłosowianki ze Złotokło-
su, Malwa Band z Ukrainy oraz pomor-

ske trio Michalove, komponujące włas-
ne aranżacje ludowych pieśni Ukrainy, 
Polski i Bałkanów.

Impreza była także okazją do zapo-
znania się z działaniami Fundacji Nasz 
Wybór, która prowadzi w Warszawie 
Dom Ukraiński i pracuje na rzecz ukra-
ińskich migrantów w Polsce.

\\\   Słowiańska opowieść
Tłumy mieszkańców przyciągnęło 

wieczorne widowisko, które rozpoczął 
rozśpiewany korowód. „Koło Jana, koło 
Jana, tam dziewczęta się schodziły, obie 
ogień nałożyły, tam ich północ ciemna 
naszła” – śpiewały dziewczęta, chwilę 
później puszczając na wodę w piase-
czyńskim stawie wianki. 

Po zmroku odbył się efektowny 
spektakl „Nie igraj z ogniem”, inspiro-
wany zarówno wierzeniami Słowian, 

zamieszkujących dawniej tereny Polski 
i Ukrainy oraz dyskusją o otwartości na 
przybyszów. Opowieść rozpoczęto ry-
tuałem kreślenia kręgu wokół wszyst-
kich uczestników. 

Spektakl przypominał, że Noc Ku-
pały to święto wody, ognia i płodności. 
Jego symbolem jest koło. W tę noc ob-

mywano się, palono ogień, składano 
dary i posypywano ziarnem jako sym-
bolem obfitości. Dziewczęta wybierały 
swoich oblubieńców. Kiedy dziewczęta 
z plemienia kusiły, by zaprosić do za-
bawy innych przybyszy, wzbudziło to 
gniew plemienia. Wojownicy pragnęli 
powstrzymać niewiasty. 

Pełne szalonej zabawy, ognia i 
zwyczajów widowisko zwieńczyło wy-
darzenie, które miało charakter dwu-
języczny. Zrealizowano je w ramach 

projektu „Poznajmy się – piaseczyńskie 
spotkania z Ukrainą”, z dotacji progra-
mu Aktywni Obywatele – Fundusz 

Krajowy, finansowanego przez Islan-
dię, Liechtenstein oraz Norwegię.

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Jednym z odtwarzanych zwyczajów było puszczanie wianków na wodę w pia-
seczyńskim stawie

W tym roku pod hasłem 
„wspólne korzenie” 

szukano znaczeń 
tożsamych dla kultury 
polskiej i ukraińskiej

Petenci coraz bardziej cyfrowi
\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy, którzy chcą 
aktywnie uczestniczyć w życiu 
swoich lokalnych społeczności, 
coraz częściej robią to bez 
wychodzenia z domu,  
a urzędy i instytucje im w tym 
pomagają. Z nowoczesnych 
form komunikacji korzysta 
również policja.    

U rzędy i instytucje umożliwiają 
załatwienie coraz więcej spraw 

za pośrednictwem internetu, czy to na 
komputerze, czy na telefonie. W gminie 
Piaseczno dla wygody mieszkańców 
przygotowano bezpłatną aplikację 
Mobile Alert. Dzięki niej, za pośred-
nictwem urządzenia mobilnego typu 
smartphone czy tablet, zgłosimy spra-
wy związane z bezpieczeństwem, np. 
przekraczanie prędkości, nielegalne 
rajdy samochodów, dziurę w jezdni, 
awarię sygnalizacji, nieprawidłowe 
parkowanie, a także awarię oświet-
lenia ulicznego. W ramach gminnej 
gospodarki komunalnej możemy za-
sygnalizować niedostarczenie worków 

na śmieci, nieodebranie odpadów w 
terminie czy nielegalny zrzut ście-
ków. Wyciek wody, uszkodzenie sieci i 
uszkodzony właz kanalizacji zgłosimy 
bez dzwonienia do Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Piasecznie.

– Kiedyś mieszkaniec, który miał 
problem, informował o nim telefonicz-
nie konkretny wydział urzędu miasta, 
sołtysa albo radnego – mówi Daniel 
Putkiewicz, burmistrz Piaseczna.  – Mo-
bile Alert to zmiana jakościowa w za-
rządzaniu naszą gminą. Mamy od 30 do 
nawet 50 zgłoszeń dziennie – dodaje.

\\\   Komenda z profilem  
na Facebooku

Komenda Powiatowa Policji w Pia-
secznie do komunikacji z mieszkańca-
mi wykorzystuje jeden z popularnych 
serwisów społecznościowych. – Dzięki 
obecności na Facebooku staliśmy się 

bardziej „uspołecznieni” i mamy co-
raz lepszy kontakt z mieszkańcami – 
przyznaje asp. Magdalena Gąsowska, 
rzeczniczka piaseczyńskiej komendy. 
– Otrzymujemy bardzo pozytywne ko-
mentarze, ale też tą drogą wpływają do 
nas zgłoszenia o różnych nieprawidło-
wościach. 

Policja wykorzystuje media spo-
łecznościowe także do edukacji. – W 
słoneczny, ciepły dzień temperatura 
w samochodzie bardzo szybko rośnie. 
Pamiętaj! Nigdy, pod żadnym pozorem, 

nawet na chwilę, nie zostawiaj dzie-
cka w pojeździe. Wystarczy moment, 
aby doszło do tragedii – brzmi jeden 
z postów na profilu Policja Piaseczno. 
Mundurowi instruowali także jak za-
bezpieczyć dom przed włamywaczami, 
kiedy jesteśmy na wakacjach. Innym 
narzędziem, wykorzystywanym przez 
mundurowych jest Krajowa Mapa 
Zagrożeń Bezpieczeństwa, na której 
każdy dodać może zaobserwowane 
przez siebie zagrożenie, co wywoła 
odpowiednią reakcją policji.

\\\   Sprawniejsza obsługa  
i mniej biurokracji

Jak przyznaje starostwo w Pia-
secznie, mieszkańcy chętnie załatwiają 
zdalnie sprawy urzędowe. Od stycznia 
do czerwca tego roku, za pomocą no-
wej usługi e-zawiadomienie do gmin 
powiatu, przekazano prawie 9,5 tysięcy 
zawiadomień o zmianach w ewidencji 
gruntów i budynków. Najwięcej decyzji 
wydano w UMiG Piaseczno – 3377, w 
gminie Lesznowola 1700, a w gminie 
Góra Kalwaria 1322.

W celu zgłoszenia sprzedaży lub 
kupna auta również nie musimy fatygo-
wać się do starostwa, czy jednej z jego 
filii. W tym celu wystarczy wysłanie 
skanu umowy na adres e-mail: zbycia-
inabycia@piaseczno.pl.  

Jak podkreślają samorządy, zała-
twianie spraw przez internet to dla nich 
duże oszczędności, sprawniejsza obsłu-
ga i mniej biurokracji. Dlatego zanim 
wybierzemy się do naszego urzędu, 
sprawdźmy najpierw na jego stronie 
internetowej, czy naszą sprawę może-
my załatwić zdalnie.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Rytuał kreślenia ogniem kręgu wokół wszystkich uczestników, którzy 
zgromadzili się w parku miejskim w Piasecznie

Niewiasty kusiły mężczyzn w szalonym tańcu wokół ognia

Zaobserwowane zagrożenia można dodawać do Krajowej Mapy Zagrożeń 
Bezpieczeństwa

Załatwianie spraw  
przez internet  

to sprawniejsza obsługa



7NR 391 (10) 29 CZERWCA 2022AKTUALNOŚCI

Półkolonie w Zalesiu Górnym organizu-
jemy od 2018 roku. Przez ten czas zorga- 
nizowaliśmy 46 turnusów, zapewniając  
aktywny wypoczynek dla 1200 dzieci.

Z każdym rokiem poszerzamy swoją 
ofertę o dodatkowe atrakcje i nowe loka-
lizacje.

W tym roku, podobnie jak w poprzed-
nim, poza naszą główną siedzibą, która 
znajduje się przy ul. Promiennego Słońca 6, 
organizujemy również półkolonie w szkole 
podstawowej Eureka, przy ul. Przebudze-
nia Wiosny 32 w Zalesiu Górnym, niecałe 
300 metrów od naszej głównej siedziby.

Program zajęć oraz cena w obu miej-
scach jest taka sama, a bliskość drugiej 
filii powoduje, że obie grupy korzystają  
z basenu.

Tegoroczną nowością są półkolonie 
tenisowe, które przygotowaliśmy we 
współpracy z zaprzyjaźnionym klubem te-
nisowym SMECZ. Na półkolonie tenisowe 
zapraszamy wszystkie dzieci, również te, 
które jeszcze nigdy nie miały okazji spró-
bować gry w tenisa.

Nasza propozycja łączy w sobie elemen-
ty aktywnego wypoczynku, sportu, zaba-
wy oraz nauki. Zapraszamy do zapoznania 
się z profilami naszej kadry oraz atrakcjami, 
które przygotowaliśmy dla dzieci w najbliż-
szym sezonie letnim. Na nasze półkolonie 
zapraszamy dzieci w wieku 5-12 lat.

Zapisy przyjmujemy przez formularz 
zgłoszeniowy na naszej stronie interneto-
wej: www.polkoloniewzalesiu.pl/#kontakt  

Zapraszamy również do obserwowa-
nia naszego konta na facebook-u www.
facebook.com/polkoloniewzalesiu/  

W razie pytań jesteśmy do Państwa dys-
pozycji: ul. Promiennego Słońca 6, Zalesie 
Górne, tel. 782 400 999. Do zobaczenia!

Jesteśmy grupą młodych ludzi  
o różnych zainteresowaniach  
i pasjach. Po kilku latach  
doświadczeń w pracy z dziećmi  
i młodzieżą, postanowiliśmy 
stworzyć swoje półkolonie, gdzie 
dzieci spędzają czas aktywnie, 
kreatywnie, blisko natury.

Rozwoju nie zatrzymała nawet pandemia
\\\ PIASECZNO

Ponad 708 milionów złotych  
dochodów i 681 mln zł 
wydatków w 2021 roku  
– to najważniejsze liczby 
budżetu gminy Piaseczno  
za ubiegły rok.  
Burmistrz Daniel Putkiewicz,  
otrzymał za jego wykonanie 
wotum zaufania  
i absolutorium, nie kryjąc  
przy tym obaw o gminne 
finanse w kolejnych 
miesiącach, a nawet latach.     

O bowiązkowym punktem poprze-
dzającym uchwałę w sprawie 

udzielenia bądź nie, wotum zaufania 
i absolutorium, jest przedstawienie 
raportu ze stanu gminy. – 2021 rok 
nie był rokiem łatwym, ale daliśmy 
radę – mówił Daniel Putkiewicz pod-
czas sesji absolutoryjnej, która odbyła 
się we wtorek, 22 czerwca. – To był 
czas ogromnej niepewności. Początek 
szczepień, w ramach których gmina 
włączyła się w działania, udostęp-
niając swoje pomieszczenia. Do tego 
jeszcze też sami chorowaliśmy. To była 
dodatkowa trudność w realizacji zadań 
– przyznał burmistrz.

\\\   Potężne kwoty
W ubiegłym roku dochody gminy 

wyniosły 708,5 mln zł (104,6 proc. pla-
nu), natomiast wydatki sięgnęły 681 
mln złotych (91 proc. planu). Tylko na 
oświatę wydano 228 mln zł, z czego 
126 mln zł pochodziło z gminnej kasy, 
a nieco ponad 100 mln zł z subwencji 
oświatowej. Na drogi, chodniki i ścież-
ki rowerowe samorząd wydał 75 mln 
złotych. – Kwota jest ogromna, ale to 
jednak widać w realu – stwierdził Put-
kiewicz. 

43 mln zł kosztował system gospo-
darowania odpadami, wydatki na sport 
sięgnęły 12 mln złotych, a na transport 
zbiorowy wydano 16 mln zł. Ostatecz-
nie, zamiast planowanego deficytu w 
wysokości ponad 60 mln zł, ubiegły rok 
zakończył się nadwyżką budżetową w 
wysokości 27 mln złotych.

– Gmina Piaseczno się rozwija i 
tego rozwoju nie zatrzymała nawet 
pandemia – mówił Daniel Putkiewicz. 

– Te kwoty są potężne i pokazują ska-
lę wszelkiej aktywności i pracy rzeszy 
ludzi. To był czas wychodzenia z pande-
mii i mam wrażenie, że wyszliśmy z niej 
obronną ręką. Mieszkańców przybyło, 
w porównaniu do roku 2020 mamy 
1000 osób zameldowanych więcej – 
dodał.

\\\   Zmiany utrudnią  
rozwój gminy?

Regionalna Izba Obrachunkowa w 
Warszawie, jak i Komisja Rewizyjna Ra-
dy Miejskiej w Piasecznie, pozytywnie 
oceniły sprawozdanie z wykonania bu-
dżetu za 2021 rok. Rada miejska udzie-
liła burmistrzowi wotum zaufania oraz 
absolutorium. I tu optymizm włodarzy 
miasta się kończy. Zmiany podatkowe, 
serwowane przez rząd, wywołują nie-
pewność, co do skali wydatków w ko-
lejnych miesiącach i latach. – To jest coś, 
co mnie niepokoi i utrudnia zaplanowa-
nie dalszego rozwoju gminy – przyznał 
burmistrz Putkiewicz. 

Radny Artur Maicki, przewodni-
czący Komisji Finansów i Inwestycji, 
przypomniał, że kiedy członkowie 
rady miejskiej otrzymywali mandaty 
w 2018, w Polsce panowały zupełnie 
inne okoliczności makroekonomiczne. 
– Nie są to czasy łatwe dla samorzą-
dów, a plagi egipskie dla ich finansów 

rozpoczęły się w 2019 roku, kiedy na-
stąpiła zmiana stawki podatku PIT oraz 
zwolnienie z podatku dochodowego od 
osób fizycznych poniżej 26 roku życia 
– mówił Maicki. – W przypadku gminy 
Piaseczno oznaczało to ok. 20-25 mln 
zł rocznie mniej w budżecie. 

Wprowadzenie kolejnej podatko-
wej rewolucji, czyli „Polskiego ładu” też 
wpłynęło na dochody gminy. – Widzi-
my, jaki to ład. Gdyby nie było zmian 
podatkowych, to na rok 2022 w pozycji 
PIT mielibyśmy kwotę około 300 mln 
złotych, a nie 207,5 mln. To pokazuje 

skalę wyzwań, z jakimi musimy się mie-
rzyć. Jeśli chodzi o wpływy z PIT-u to 
wróciliśmy do poziomu z roku 2019. 
Mamy takie same pieniądze, ale prze-
cież inflacja wzrosła i poziom kosztów 
jest zupełnie inny – dodał Artur Maicki. 

W obecnej sytuacji miasto szuka 
pieniędzy na zewnątrz. Dofinansowa-
nie poszukiwane jest nawet w oświacie 
(np. na edukację kadry czy zakup po-
mocy dydaktycznych), jak również na 
działania proekologiczne, inwestycje i 
wiele innych, małych i dużych zadań. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Budżet za 2021 r. 
ubiegły rok zakończył się 
nadwyżką w wysokości  

27 mln złotych

Włodarze gminy obawiają się, że zmiany podatkowe zaburzą jej dalszy  
rozwój
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Góra Kalwaria i Czersk
Jak dojechać rowerem?

Z okolic Konstancina poprowadzi nas 
niebieski Nadwiślański Szlak Rowerowy. 
Możemy także pojechać wiślanym wałem, 
dojeżdżając np. do miejscowości Gassy. 

Z Piaseczna i okolic proponujemy sko-
rzystać z zielonego Chojnowskiego Szlaku 
Rowerowego przez Lasy Chojnowskie,  i 
leśnego kompleksu Zimne Doły. 
Atrakcje okolicy

Na terenie gminy Góra Kalwaria niewąt-
pliwie największą atrakcją są ruiny Zamku 
Książąt Mazowieckich w Czersku. W lipcu 
i sierpniu w każdy weekend coś się dzieje 
na zamkowym dziedzińcu i zawsze spotka-
my na nim rycerzy. Dodatkowo w lipcowe 
niedziele od 16-tej odbywają się koncerty 
jazzowe, w sierpniu wydarzenia historycz-
ne. Obok zamku znajduje się kościół z 1806 
roku. Warto na pewno zwrócić uwagę na 
malarstwo ścienne, które znajduje się na 
czerskich budynkach (biblioteka, świetli-
ca wiejska i parking przed kościołem) oraz 
drewniane rzeźby na czerskim rynku m.in. 
Królowej Bony. Będąc w Górze Kalwarii, ko-
niecznie należy udać się pod ratusz miejski, 
zobaczyć jatki, Pałac Biskupi oraz muzeum 
regionalne. Na pewno należy wybrać się nad 
urokliwą Wisłę, na której coraz liczniej widać 
plażowiczów, wędkarzy, kajakarzy, a nawet 
flisaków. Fajnie na pewno trafić do Góry 
Kalwarii latem, kiedy odbywają się imprezy 
z cyklu Słoneczna Góra, wtedy na pewno 
każdy znajdzie coś dla siebie. 

Konstancin-Jeziorna 
i nadwiślańskie Urzecze
Jak dojechać rowerem?

Z Góry Kalwarii do Konstancina popro-
wadzi nas niebieski Nadwiślański Szlak Ro-
werowy. Po drodze możemy pospacerować 
po łęgowych lasach. Ciut dalej będziemy 
mieli możliwość skosztować i kupić cieci-
szewskie sery podpuszczkowe czy miody. 
Ewentualnie możemy pojechać wiślanym 
wałem przez miejscowość Piaski i Gassy. Z 
Piaseczna poprowadzi nas czerwony szlak 
główny Krainy Jeziorki lub czarny szlak 
łącznikowy. Po drodze odwiedzimy willowy 
Konstancin oraz Lasy Chojnowskie. 

Atrakcje okolicy
Można udać się w kierunku pobliskiego 

Parku Zdrojowego. Jeśli nie trafimy akurat 
na koncert w amfiteatrze, możemy uzupeł-
nić w organizmie mikroelementy, udając się 
do tężni solankowej. Konstancin wzbudza 
zachwyt nie tylko architekturą kościelną, 
lecz także licznymi willami z przełomu XIX i 
XX wieku. W jednej z nich, w domu Stefana 
Żeromskiego, mieści się obecnie muzeum. 
Poza tym warto zwiedzić odrestaurowaną 
Hugonówkę (Dom Kultury), a w niej muze-
um nadwiślańskiego Urzecza czy Muzeum 
Bajek, Baśni i Opowieści w Czarnowie. Jeśli 
komuś mało, może się wybrać do pobliskie-
go Ogrodu Botanicznego w Powsinie. 

Piaseczno i jego zielone południe
Jak dojechać rowerem?

Z okolic Konstancina poprowadzi nas 
czerwony szlak główny Krainy Jeziorki lub 
czarny szlak łącznikowy. Po drodze zwie-
dzimy willowy Konstancin oraz Lasy Choj-
nowskie. Z Góry Kalwarii najlepiej wybrać 
się zielonym Chojnowskim Szlakiem Rowe-
rowym przez Lasy Chojnowskie kompleks 
leśny Zimne Doły, który jest doskonałym 
miejscem na krótki odpoczynek i np. ogni-
sko. Jest też plac zabaw, wiele tablic eduka-
cyjnych czy wieża widokowa. 
Atrakcje okolicy

Niewątpliwie największą atrakcją Pia-
seczna jest przejażdżka kolejką wąskotoro-
wą z Piaseczna do Runowa. Trasa liczy 15 km 
w jedną stronę i trwa ok. 40 minut. Wycieczki 
organizowane są na zamówienie, a regular-
ne kursy w wakacje odbywają się w każdą 

sobotę (od 14 do 17) i niedzielę (od 11 do 
14). W trakcie pobytu w Runowie można 
wziąć udział w animacjach, konkursach czy 

zjeść kiełbaskę z ogniska. Od ponad 10 lat 
hitem są spływy kajakowe Jeziorką z Górek 
Szymona w Zalesiu Dolnym do Konstancina-
-Jeziorny. Urokliwa trasa ma 12 km. Blisko 70 
gatunków ptaków, kilkanaście gatunków 
ryb oraz możliwość zobaczenia bobra – to 
tylko skrawek atrakcji przyrodniczych doli-
ny Jeziorki. Drugi wariant spływu to jeszcze 
bardziej dzika Jeziorka na odcinku od m. Łoś 
(gm. Prażmów) do Zalesia Górnego (16,5 
km). Koniec tej trasy kajakowej to także do-
skonałe miejsce do plażowania i grillowania. 
Działa tu siłownia zewnętrzna, plac zabaw, 
jest też, gdzie pospacerować. Nieopodal, na 
tzw. Zimnych Dołach, znajdują się nie tylko 
rezerwaty, lecz także leśne miejsca do gril-
lowania i rekreacji, widokowa wieża, która 

może posłużyć zapalonym fotografom do 
uchwycenia niezapomnianych ujęć budzą-
cej się do życia przyrody. Warto odwiedzić 
rynek w Piasecznie, gdzie można schłodzić 
się przy fontannach miejskich, które uwiel-
biają nie tylko dzieci. Nieopodal znajduje 
się zabytkowy ratusz i kościół pw. św. Anny. 
Latem odbywają się tu liczne imprezy: kon-
certy, spektakle i wystawy.

Na stronie FB/KrainaJeziorki oraz www.
krainajeziorki.pl można znaleźć więcej 
informacji o szlakach rowerowych i o naj-
większych atrakcjach turystycznych regionu 
zlewni rzeki Jeziorki.

Do zobaczenia na szlaku
Arkadiusz Strzyżewski 

Tuż pod Warszawą swoje uroki kryje część historycznej ziemi czerskiej. Dziś to m.in. powiat piaseczyński. Na wolny weekend lub wakacyjną wyprawę  
polecamy wybrać się właśnie tu i proponujemy skorzystać z roweru. Prezentujemy trzy kierunki na wycieczkę: do Góry Kalwarii i historycznego Czerska, do Konstancina  
i nadwiślańskich Gassów oraz w kierunku Piaseczna i jego zielonego południa. Do każdego z tych miejsc poprowadzą nas rowerowe szlaki Krainy Jeziorki. 

Piaseczyńskie trójmiasto na rowerze
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SUMMER PLAYGROUND – najbardziej 
rozrywkowa plaża tylko 50 km od Warszawy!

TĘCZOWA PASIEKA

GARDEN CLUB

WAWA WAKE

Przenieś się z centrum Warszawy na czystą, piaszczystą plażę w zaledwie... 40 minut! Spędź swój dzień aktywnie, korzystając  
z możliwości 6 ekscytujących atrakcji wodnych!  WODNY TOR PRZESZKÓD – Hydro Warrior to ponad 7000 m2 wyśmienitej zabawy! 
WAKEBOARD, FLYBOARD, SKIMBOARDING, DESKA SUP, AQUAZORBING.

BAW SIĘ Z PRZYJACIÓŁMI do najlepszych kawałków, przy okazji testując kreatywność naszych barmanek i barmanów. A jeśli 
masz ochotę na chwilę relaksu, po prostu rozłóż się wygodnie w miękkim leżaku i odpoczywaj w otoczeniu 30 ha wysokiego lasu… 

SMAKUJ LATO! Aromatyczne dania z grilla, soczyste burgery i pizza prosto z pieca. Same dobre składniki, za to żadnych 
kolejek. Wybierz, na co masz ochotę!

SPECJALNA STREFA TYLKO DLA DZIECI. Dla naszych najmłodszych gości, stworzyliśmy królestwo dobrej zabawy w północ-
nej części Summer Playground! Znajdziesz w nim płytki zadaszony basen oraz rozbudowaną strefę rekreacyjną ze zjeżdżalniami 
i huśtawkami.

 Zapraszamy: Summer Playground, 07-230 Słopsk, Góralska 14, www.summerplay.pl,   SummerPlayground 

Tęczowa Pasieka znajduje się w najstarszej wsi na Mazowszu – Cieciszew w gminie Konstancin-Jeziorna, 
malowniczo położonej na Urzeczu do której zapraszamy dzieci, młodzież i dorosłych. Pszczelarstwem zajmuje-
my się od ponad 10 lat. W tym czasie otrzymaliśmy wiele nagród tj. Dziedzictwo Kulinarne regionu Mazowsze, 
Perła Mazowsza, Laur Marszałka i wiele innych. 

Z pasji do pszczół organizujemy warsztaty z dziećmi podczas,  których opowiadam o życiu matki pszczelej, 
rodzinie pszczelej i o tym jak ważne są pszczoły dla człowieka oraz środowiska, w którym żyjemy, a także o samej 
pracy pszczelarza. Dzieci mogą skosztować miodu, napić się wody miodowej oraz uczestniczyć w warsztatach 
robienia świeczek z wosku pszczelego. Dodatkową atrakcją są warsztaty w zaprzyjaźnionym gospodarstwie 
rolnym „Sery Cieciszewskie”, gdzie dzieci robią samodzielnie masło ze śmietany pozyskanej z mleka od krów 
hodowanych naturalnie. Dzieci mogą też spotkać się z kozami, kurami i kaczkami.

Wszystko to oferujemy dla naszych najmłodszych i nie tylko wierząc, że w ten sposób niesiemy kaganek 
oświaty. Dlatego zachęcamy szkoły, przedszkola do odwiedzania naszej pasieki.

 Zapraszamy serdecznie: Cieciszew 11, Konstancin-Jeziorna, tel. 501 550 652, www.teczowapasieka.pl

Garden Club Sports & Health, to wyjątkowe miej-
sce, które stworzyliśmy z myślą o Tobie, Twojej rodzi-
nie i przyjaciołach. Tu sport miesza się z atmosferą 
spotkań przy kawie i dobrej kuchni, relaksem duszy 
i ciała. Dbamy o szczegóły i poziom usług, chcemy 
z Tobą Tworzyć najwyższą jakość Twojego życia. 

W ofercie Garden Club mamy dla Ciebie korty teni-
sowe, kryty kort do padla, jogę, zajęcia fitness, treningi 
personalne, zajęcia dla dzieci, restaurację, eventy, in- 
tegracyjne szkolenia firmowe, warsztaty. 

Czekamy na Ciebie w Garden Club Sports & Health 
w Konstancinie Jeziornej przy ul. Borowej 26. 

www.garden-club.pl,  gardenclubsports

WAWA WAKE to obiekt rekreacyjno-sportowy, który streścić można w czterech słowach: 
woda, plaża, sport i relaks. Na spragnionych aktywności czekają 2 wyciągi wakeboardowe, tor 
do skimboardu i 6 boisk do siatkówki plażowej. Dzieci z pewnością docenią pływający plac 
zabaw na wodzie, składający się z dmuchanych elementów, takich jak np. zjeżdżalnia, pirami-
da czy trampolina. Dla najmłodszych gości dostępny jest również mini plac zabaw na trawie.  
Po wodnych i lądowych szaleństwach warto uzupełnić zapasy energii w restauracji z tarasem 
i widokiem na jezioro. W menu dostępne są między innymi dania grillowe i przepyszna pizza 
w siedmiu smakach. Komfortowe warunki do relaksu zapewnia plaża z leżakami, parasolami  
i baldachimami, oraz rozległy zielony teren, na którym można rozłożyć się z kocykiem. Wisienką 
na torcie będzie drink z palemką, sączony pod najprawdziwszą palmą! Wakacyjny klimat jest  
na wyciągnięcie ręki! Zapraszamy. 

ul. Wspólna 80, Bielawa/ Konstancin-Jeziorna, www.wawawake.pl,   wawawakekonstancin 
Na obiekcie znajduje się również kameralny camping: www.wawacamp.pl
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Nawiązuje to do tradycji teatrów ogród-
kowych, które były popularne w Warsza-
wie na przełomie XIX i XX wieku. Słynny 
teatrzyk ogródkowy „Pod Mostem”, jeden 
z pierwszych w stolicy, występował na 
świeżym powietrzu nad brzegiem Wisły 
przy ul. Podwale 13. 

Do konstancińskiego ogródka przy Mo-
stowej do altany nad brzegiem Jeziorki 
zapraszamy najmłodszych widzów. W każ-
dą sobotę będą odbywały się różnorodne 
plenerowe spektakle dla dzieci.

ROZPOCZYNAMY 2 LIPCA. Wstęp wol-
ny. W przypadku niepogody wydarzenia 
odbędą się w Sali Widowiskowej.

Teatr ogródkowy przy Mostowej
W lipcu i w sierpniu w każdą sobotę o godz. 16.00  Altana Konstancińskiego Domu Kultury  
„HUGONÓWKA” zamieni się w „Teatr ogródkowy przy Mostowej”. 

Lipcowe seanse na skwerze Kisiela będą 
się rozpoczynać o godzinie 21.30, nato-
miast sierpniowe o godzinie 21.00. Wstęp 
wolny.

Filmy, które zaprezentowane będą pod-
czas kolejnych pokazów wakacyjnego kina 
plenerowego, zostały wybrane w interne-
towym głosowaniu przez mieszkańców. 
W ankiecie wzięło udział 1047 osób. Kino 
Plenerowe odbędzie się na skwerze Kisiela 
w Piasecznie. Profesjonalne pokazy pod chmurką, będą odbywały się każdego piątko-
wego wieczoru, począwszy od 1 lipca, aż do 26 sierpnia 2022 roku. Zaplanowanych jest 
9 projekcji. Podczas 8. pokazów, będą wyświetlone filmy wybrane przez mieszkańców 
w ramach głosowania, natomiast w ostatni piątek sierpnia zostanie wyświetlony film 
ukraiński, w ramach akcji “Poznajmy się – piaseczyńskie spotkania z Ukrainą“.

POKAZY FILMÓW KINO PLENEROWE W PIASECZNIE:
1 lipca, godz. 21.30 – LA LA LAND
Musical/Romans, 128 min, 2016, reż. Damien Chazelle, Hongkong / USA
Historia miłości pianisty jazzowego i początkującej aktorki oraz ich pogoni za marzenia-
mi w „Mieście Aniołów”. Zdobywca Oskara dla najlepszego reżysera i najlepszej aktorki 
pierwszoplanowej.
8 lipca, godz. 21.30 – GREEN BOOK
Dramat/Komedia, 130 min, 2018, reż. Peter Farrelly, USA
Symboliczne kino drogi o przyjaźni przekraczającej kulturowe i społeczne granice. Film 
zdobył Oskara 2019 roku w trzech kategoriach.
15 lipca, godz. 21.30 – DOBRZE SIĘ KŁAMIE W MIŁYM TOWARZYSTWIE
Dramat/Komedia, 97 min, 2016, reż. Paolo Genovese, Włochy
Siódemka przyjaciół spotyka się na wspólnej kolacji. Z pozoru niewinna gra w odczy-
tywanie przychodzących w trakcie spotkania smsów i maili doprowadza do wyjścia na 
jaw nieoczekiwanych sekretów.
22 lipca, godz. 21.30 – ZANIM SIĘ POJAWIŁEŚ
Melodramat, 110 min, 2016, reż. Thea Sharrock, USA/Wielka Brytania
Ekranizacja poruszającej powieści o uczuciu między kobietą z małego miasteczka i 
niepełnosprawnym mężczyzną z wyżyn społecznych.
29 lipca, godz. 21.30 – MAŁE KOBIETKI
Melodramat, 134 min, 2019, reż. Greta Gerwig, USA
Tętniąca życiem opowieść o czterech siostrach, ich marzeniach, rozterkach i wewnętrz-
nej sile, widziana oczami zadziornej Jo March. Film otrzymał 6 nominacji do Oskara.
5 sierpnia, godz. 21.00 – BYŁ SOBIE PIES
Familijny/Komedia, 100 min, 2017, reż. Lasse Hallstrom, USA
Psia refleksja nad życiem i poszukiwaniem jego sensu.
12 sierpnia, godz. 21.00 – ZWARIOWAĆ ZE SZCZĘŚCIA
Dramat/Komedia, 118 min, 2016, reż. Paolo Virzi, Francja/Włochy
Dwie całkowicie różne kobiety w średnim wieku poznają się w szpitalu psychiatrycznym, 
uciekają z niego kradzionym samochodem i ruszają w podróż po Toskanii.
19 sierpnia, godz. 21.00 – NARODZINY GWIAZDY
Dramat/Muzyczny, 135 min, 2018, reż. Bradley Cooper, USA
Upadek jednej gwiazdy i narodziny kolejnej w opowieści o miłości, sławie, sukcesach 
i porażkach.
26 sierpnia, godz. 21.00 – PRACUJĘ NA CMENTARZU
Komediodramat, 100 min, 2021, reż. Pawło Belanski, Ukraina/Polska
Sasha jest cynicznym kierownikiem firmy stawiającej nagrobki na cmentarzu. Na co 
dzień spotyka najróżniejsze osobiste tragedie, ale jego życie zmienia się dopiero po 
nagłym pojawieniu się 14-letniej córki chcącej odzyskać ojca. 

Od lipca rusza Kino 
Plenerowe. Sprawdź 
rozkład jazdy.
W lipcowe i sierpniowe piątkowe wieczory zapraszamy na kolejny 
cykl kina pod chmurką. 

LIPIEC
Instruktorzy Gminnego Ośrodka Kultury w Lesznowoli, w ra-

mach współpracy ze szkołami na terenie Gminy Lesznowola 
(Lesznowola,  Łazy, Mroków, Mysiadło, Nowa Iwiczna, Zamie-
nie), poprowadzą w szkołach – podczas półkolonii szkolnych  
– warsztaty ceramiczne, malarstwa i rysunku, rękodzieła, ogólno-
-plastyczne oraz teatralne.
Filia GOK w Wólce Kosowskiej czynna:
27.06.2022 – 07.07.2022 oraz 11.07.2022 – 15.07.2022
w godz. 8.00 – 16.00 będą prowadzone zajęcia świetlicowe, do-
datkowo instruktor GOK poprowadzi warsztaty papieroplastyki w 
każdy wtorek i piątek w godz. 9.00 – 11.00 (koszt jednego war-
sztatu to 10 zł/os., honorowana jest Lesznowolska Karta Dużej 
Rodziny). W pozostałe dni lipca filia nieczynna.
Zapisy od 20 czerwca w godzinach pracy filii, tel. 798 355 395
MINI-PIKNIK
Filia GOK w Nowej Iwicznej zaprasza na piknik dla dzieci ,,Dzień 
dobry miłe wakacje!” w piątek, 01.07.2022 w godz. 11.00 – 14.00. 
Zapisy w filii GOK Lesznowola w Nowej Iwicznej pod nr telefonu 
515 799 555
WYCIECZKI
Ponadto GOK Lesznowola zorganizuje kilka całodniowych od-
płatnych wycieczek.
14.07.2022 (czwartek) – ZOO w Łodzi wraz z Orientarium
21.07.2022 (czwartek) - Teatr Capitol – spektakl pt. „Pinokio” oraz 
Manufaktura czekolady (Warszawa)
28.07.2022 (czwartek) – Bałtowski Park Dinozaurów (Bałtów)
Ceny wycieczek wkrótce. Zapisy na wycieczki w biurze GOK Lesz-
nowola pod nr telefonu 504 192 208 od 1 lipca.
Pracownia Ceramiki i Rzeźby Galeria na Górce zaprasza
jeden dzień w czerwcu – czwartek 30.06. w godz. 12-20
25.07.2022 – 29.07.2022
wtorek i czwartek 12.00 – 20.00
poniedziałek i piątek 10.00 – 18.00
w pozostałe dni pracownia nieczynna
Władysławów, ul. Wojska Polskiego 64, tel. 515 134 046

MALARSKA NIEDZIELA – rodzinne malowanie w plenerze
31.07.2022 r. godz. 16.00 - 18.00 – Malarska Niedziela w Mysiadle 
nad stawem.
Miejsce: Mysiadło, ul. Osiedlowa.

SIERPIEŃ
Instruktorzy Gminnego Ośrodka Kultury w Lesznowoli po-

prowadzą różnorodne warsztaty dla dzieci – ceramika, plastyka, 
malarstwo, rysunek, a także warsztaty teatralne w placówkach 
GOK Lesznowola, codziennie dwa warsztaty w godzinach 9.00 – 
11.00 oraz 13.00 – 15.00.
WARSZTATY
Miejsce warsztatów:
• Filia w Mysiadle, ul. Topolowa 2
• Filia w Nowej Iwicznej, ul. Krasickiego 60
• Filia w Wólce Kosowskiej, ul. Nadrzeczna 23
• Filia w  Łazach, ul. Przyszłości 8
• Filia w Magdalence, ul. Lipowa 28 (CIS)
 Koszt jednego warsztatu to 10 zł/os., honorowana jest Leszno-
wolska Karta Dużej Rodziny. Zapisy od 1 lipca w siedzibie GOK 
Lesznowola w Starej Iwicznej pod numerem telefonu
504 192 208, w godzinach 8.00 – 16.00
WYCIECZKI
Ponadto GOK Lesznowola zorganizuje kilka całodniowych od-
płatnych wycieczek.
 04.08.2022 (czwartek) - Manufaktura słodyczy (Piaseczno)
 09.08.2022 (wtorek) - Mazowsze Karolin - zwiedzanie siedziby 
oraz warsztaty rękodzieła i tańce
 16.08.2022 (wtorek) - Gościniec „Wiecha” – lekcja muzealna „Od 
ziarenka do bochenka”
 23.08.2022 (wtorek) – Akademia Łucznica –warsztaty z makramy, 
wykonywania mydeł, papieru czerpanego i batiku
Ceny wycieczek wkrótce.
Zapisy na wycieczki w biurze GOK Lesznowola pod nr telefonu 
504 192 208 od 1 lipca.
Pracownia Ceramiki i Rzeźby Galeria na Górce zaprasza
01.08.2022 – 31.08.2022 (w soboty, niedzielę i święta Galeria 
nieczynna)
poniedziałek, środa i piątek 10.00 – 18.00
wtorek i czwartek 12.00 – 20.00
Władysławów, ul. Wojska Polskiego 64, tel. 515-134-046
MALARSKIE NIEDZIELE – rodzinne malowanie w plenerze
7.08.2022 r. godz. 16.00 – 18.00 – Malarska Niedziela w ogrodzie 
filii GOK Lesznowola w Nowej Iwicznej, ul. Krasickiego 60.
21.08.2022 r. godz. 16.00 – 18.00 – Malarska Niedziela w ogrodzie 
filii GOK Lesznowola w Magdalence (CIS), ul. Lipowa 28.
28.08.2022 r. godz. 16.00 – 18.00 – Malarska Niedziela w  filii GOK 
Lesznowola w Wólce Kosowskiej, ul. Nadrzeczna 28.

Lato z GOK Lesznowola
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W niektórych kręgach za najbardziej jazzowego kompozytora uwa-
ża się Jana Sebastiana Bacha, niemniej najczęściej granym w świecie 
jazzu jest prawdopodobnie Chopin. Do twórczości tego kompozytora 
sięgnął również jeden z najwybitniejszych pianistów, kompozytorów 
i aranżerów Andrzej Jagodziński. Album Chopin Andrzeja Jagodziń-
skiego jest jedną z pierwszych jazzowych produkcji poświęconych 
twórczości Fryderyka Chopina w najnowszej historii naszej muzyki 
jazzowej. Później były kolejne Chopin once more i Chopin/Jagodziński 
Sonata b-moll. Nie dziwi zatem, że do artysty przylgnęło określenie 
„ambasador Chopina w wersji jazzowej”. Legenda polskiej sceny 
jazzowej przedstawi Państwu swoją jazzową wersję utworów Fryde-
ryka Chopina już 3 lipca.

Druga niedziela lipca należeć będzie do formacji Piotr Baron Qu-
intet. Muzycy pod wodzą tego świetnego saksofonisty odwołali się 
do twórczości Stanisława Moniuszki. Piotr Baron w tym programie 
jest przede wszystkim jazzmanem i melodie kompozytora traktuje 
jako inspirację. Program jest inteligentny, kiedy trzeba dowcipny, ale 
zawsze wciągający pulsem i rytmem.

Silne i wyraziste wykonania Joanny Słowińskiej przy akompa-
niamencie zespołu Stanisław Słowiński Quartet stanowi najlepszą 
oprawę utworów Kolberga w jazzowej aranżacji, jaką można sobie 
wymarzyć. Program inspirowany jest polską muzyką tradycyjną, 
pieśniami ludowymi w dialogu z interpretacjami muzyków sceny 
jazzowej i improwizowanej.

Jazzowe trio Pańta-Borowski- Pańta to niesamowita mieszanka ta-
lentów. Zdobywca Grammy– kontrabasista Paweł Pańta, miłośnik big 
bandów – flecista jazzowy Ryszard Borowski oraz pianista młodego 
pokolenia Stanisław Pańta wystąpią z jazzową interpretacją cyklu 
pieśni Franza Schuberta pt. „Winterreise”. Improwizacje muzyków na 
temat dzieł tego austriackiego romantyka to istny pokaz zabawy formą i stylem. 

Na zakończenie, 31 lipca, wystąpi ze swoim zespołem wirtuoz akordeonu Paweł Leszczyński z programem inspirowanym znako-
mitymi kompozytorami muzyki klasycznej. Muzyka programowa i jednocześnie niezwykle użytkowa zaprezentowana będzie przez 
nieograniczone możliwości polifonicznego  brzmienia akordeonu. 

Wszystkie koncerty są grane o godzinie 16.00 na dziedzińcu Zamku Książąt Mazowieckich  w Czersku.
Obowiązują bilety wejścia na zamek 17/12 zł. Bilety do kupienia na www.biletyna.pl oraz w kasie zamku. 

ATRAKCJE NA WAKACJE

PROGRAM:
2 lipca: Country Party – wieczór kowbojski. 
16 lipca: Latino Party – wieczór latino&karaibski, czyli gorących rytmów latino. 
30 lipca: Sweet 80’s – Słodkie Lata 80. 
13 sierpnia: Retro Party – Lata 20., lata 30. 
27 sierpnia: Mix Party – międzypokoleniowa integracja muzyczna i taneczna.
Dodatkowo na każdej potańcówce będziemy wybierać najlepszy strój motywu imprezy, 
a także wybierzemy króla i królową imprezy, czyli osoby, które najlepiej się bawiły.
Skwer Kisiela od godz. 17.00 do 21.00.
Organizator wydarzenia: Urząd Miasta i Gminy Piaseczno.

W piątki o 18.00 zaprosimy Was do tańca w „ROZTAŃCZONEJ HUGONÓWCE” w czasie 
tematycznych potańcówek z Dj’em.

W soboty o 16.00 naszą najmłodszą Publiczność bawić będzie „TEATR OGRÓDKOWY 
PRZY MOSTOWEJ”, mający w repertuarze spektakle pełne niezwykłych przygód.

O 11.00 w niedzielę wraca Wasza ulubiona „JOGA Z WILKAMI”.
Natomiast amatorów muzycznych doznań z pewnością zachwycą niedzielne koncerty  

„LETNIE GRANIE W ALTANIE” o 19.00 w pięknej scenerii Parku Zdrojowego.

Potańcówki na Kisielu

To będzie wspaniałe 
lato z Hugonówką!

2 lipca 2022 roku startują Potańcówki na Kisielu  
– flagowa wakacyjna impreza taneczna w gminie Piaseczno. 

Już od 02.07 w każdy lipcowy weekend mamy dla Was moc atrakcji.

JazZamek Czersk
Tegoroczna edycja JazZamek Czersk odbędzie się pod tytułem „Wielcy w jazzie”. W lipcowe, niedzielne 
popołudnia na zamkowej scenie będziemy gościć najlepszych polskich jazzowych wykonawców, którzy 
inspirację do swoich programów czerpali od wybitnych kompozytorów muzyki klasycznej. 

Astronomiczne lato trwa już od 21 
czerwca i potrwa aż do 23 września. Roz-
poczęły się też wakacje. A skoro przed 
nami gorące dni, to czas na otwarcie ba-
senów plenerowych. Aquaparki w Polsce 
to często najlepsze miejsca na rozryw-
kę dla całej rodziny. Prawdziwą perełką 
wodnych atrakcji w naszej gminie jest 
położona w otulinie Lasów Chojnowskich  
w Zalesiu Górnym - Planeta Zalesie. Otwar-
cie kąpieliska pod chmurką zaplanowano 
na piątek 1 lipca. 

– Serdecznie zapraszamy. Goście bę-
dą mogli skorzystać z wodnych atrakcji 
naszego Aquaparku – informuje Ra-

fał Karwowski, właściciel kompleksu.  
– W godzinach 12-18 w każdy dzień ty-
godnia i to bez względu na pogodę  
o fantastyczną zabawę zadba wodzirej 
(didżej). Program zabaw będzie odbywał 
się zawsze w stałej ramówce tzn. Aqua 
Gym, Mini Disco, Swim Dance, czyli taniec 
w basenie oraz Piana Party. Pozwoli to 
lepsze zaplanowanie pobytu w ośrodku 
i skorzystanie ze wszystkich atrakcji. Przez 
cały czas zabawie towarzyszyć będzie 
muzyka. Podobnie do lat ubiegłych głów-
ną atrakcją wodną jest Spray Area, czyli 
strzelająca w górę na basenie woda oraz 
trzy zjeżdżalnie: Dumbo, Pluto i Kot Jer-

ry umiejscowione na Statku Piratów oraz  
gigantyczne wiadro, z którego co kilka 
minut wylewa się woda powodując wo-
dospad. Wielu gości tylko czeka na tę 
atrakcję. Tak jak w roku ubiegłym oferu-
jemy gościom wypożyczalnie leżaków, 
prysznice i oczywiście przebieralnie.  
Funkcjonujące na miejscu bary zadbają  
o głodomorów. Jeszcze w tym sezonie  
mamy zamiar wybudowania boisk do siat-
kówki plażowej – dodaje właściciel.

Aquapark będzie czynny 7 dni w ty-
godniu w godzinach 10.00-18.00

Ogromny teren zachęca do zajęcia 
miejsca na trawie pod lasem lub tuż przy 
basenie. W stosunku do lat poprzednich 
widać, zdecydowaną poprawę infrastruk-
tury, strefa basenowa jest uporządkowa-
na, utwardzono ścieżki i tereny wokół 
wodnych atrakcji. Trwa już napełnianie 
basenów wodą. Nie jest ona co prawda 
podgrzewana, ale z pewnością słońce po-
winno sobie z tym „problemem” nieźle po-
radzić i zapewnić idealną temperaturę do 
pływania i cudownego relaksu z dziećmi. 

Zgodnie z tradycją już od 1 lipca będzie można skorzystać z nowej 
oferty znanego w gminie Aquaparku w kompleksie Planeta  
Zalesie. Atrakcje powinny zainteresować wszystkich miłośników 
wodnych przygód. 

Planeta Zalesie gotowa 
na przyjęcie gości

Zalesie Górne, ul. Wczasowa 1
tel. 222 905 120
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J eszcze w czerwcu 2022 r. znalazłam 
na w iniernecie książkę tak cenną, że 

trudno mi było uwierzyć, że takie białe 
kruki fruwają jeszcze po antykwaria-
tach i można je kupić za całkiem małe 
pieniądze. I to bez licytacji. Książka 
wydana została w Warszawie, w 1906 
roku i jest to dramat Adolfa Nowaczyń-
skiego „Starościc ukarany”, tragikome-
dia z czasów Stanisława Augusta, której 
akcja toczy się po części w pałacu ban-
kiera Teppera w Gołkowie. Akt drugi 
poprzedzony jest szczegółowym opi-
sem wyglądu wnętrza pałacu, co jest 
na tyle ciekawe, że od 1915 r. pałac nie 
istnieje. Został spalony w czasie działań 
wojennych i ten opis jest bezcenny dla 
historyka zajmującego się losami regio-
nu. Zachowały się dwa zdjęcia pałacu i 
ponoć w rodzinie Bauerfeindów, którzy 
byli w posiadaniu tegoż budynku od 
drugiej połowy XIX w., jest też obraz 
przedstawiający pałac malowany na 
płótnie. To jak na razie trzy możliwości 
zobaczenia nieistniejącego już obiektu. 
Są i tacy wśród znawców historii re-
gionu, którzy co do istnienia samego 
pałacu Teppera w Gołkowie mieli wąt-
pliwości, tak jak i co do tego, że przez 
centrum Piaseczna przejeżdżała kiedyś 
kolejka wąskotorowa.

\\\   Pałac w Gołkowie według 
Adolfa Nowaczyńskiego

Gdy Adolf Nowaczyński pisał swój 
dramat o czasach stanisławowskich 
przypuszczam, że był gościem u Gu-
stawa Bauerfeinda w Gołkowie choćby 
po to, żeby zainspirować się tym, co tu 
zobaczy i odczuje. Jak sobie wyobra-
ził wnętrze pałacu, cofając się o 120 
lat i umiejscawiając akcję dramatu w 
1778 r., jeszcze przed Sejmem Ordyna-
ryjnym? Oto pytanie. Tym sejmem, na 

którym król jasno powiedział: jestem 
przyjacielem Katarzyny II, bo jestem 
polskim patriotą. Oto fragment opisu 
apartamentu miecznikowej Borzeckiej 
w Gołkowie według opisu autora: „... w 
gościnnym pałacu Tepperów de Fergu-
son w Gołkowie pod Warszawą. Salon 
w typie wersalskim, zwany „Żółtym”, 
urządzony z niezwykłą apparencyą 

mody i pyszną wystawnością. Na stro-
pie wymalowany przez Byczkowskie-
go Kupido z kołczanem, strzelający do 
kryjących się w krzakach róż pasterek, 
od pępka filuternie zwiesza mu się 
kosztowny kryształowy pająk. Drzwi 
w prawo, w lewo z korynckimi kolum-
nami. W głębi wielkie dwa okna, w po-
środku nich drzwi szklane o maleńkich 
kwadratowych tafelkach zwierciadla-
nych. Za tą prawie całą szklaną ścianą 
terasa, otoczona kamienną balustradą 
z żółtymi wazonami. Z tarasu widok 
na francuskie kwatery i szpalery a w 
oddalach Jazgarzewski las.”

\\\   Bauerfeindowie dziedzice 
Gołkowa

Wyobraźnia autorów dzieł różnych 
jest, jak wiadomo nieograniczona i ktoś 
może zarzucić Nowaczyńskiemu, że 
wszystko zmyślił, a wnętrze pałacu nie 
tak wyglądało. Te wątpliwości spowo-

dowały moją podróż wehikułem czasu 
do lat 1898 – 1910 i sprawdzenie co się 
działo w Gołkowie w tym czasie, czyli 
jak wyglądała okolica niegdyś będąca 
świadkiem ciekawych wydarzeń. Bo 
to, że król Stanisław August Poniatow-
ski swoje niektóre obiady czwartko-
we odbywał w Gołkowie, to już chyba 
nikogo nie zdziwi. Okolica Gołkowa i 

Jazgarzewa jest tak bogata w przepięk-
ne, nizinne i nadrzeczne krajobrazy, że 
tworzy niebywałą inspirację do pracy 
twórczej. Jednocześnie, odległość od 
Warszawy niewielka i powozem król 
Staś z całym fraucymerem mógł tu do-
jechać w dwie godziny. Przenosimy się 
więc o ponad sto lat od tych obiadów 
czwartkowych i sprawdzamy co sły-
chać w Gołkowie w czasie, gdy Adolf 
Nowaczyński pisał swoją komedię. A tu 
słychać nową kaltofralkę, skonstruowa-
ną przez Bauerfeinta. W każdej notatce 
prasowej odnalezienie choćby ziarna 
historii regionu jest sukcesem, nawet 

informacja z kopania ziemniaków oka-
zuje się cenna. W Tygodniku Illustro-
wanym mamy nie tylko informację, ale 
dodatkowo zdjęcia obejścia majątku 
Bauerfeindów w Gołkowie z zabudo-
waniami i w tle, i samego wynalazcę na 
pierwszym planie fotografii. Tu niby o 
kaltoflarce, a ile ciekawych informacji. 
Tak o tym pisze Tygodnik Illustrowany 
w 1907 r.:   

 „W historycznym Gołkowie pod 
Piasecznem, niegdyś własności Tep-

perów i Danglów, gdzie za czasów Sta-
nisławowskich często zbierało się całe 
dobrze znane i stawne towarzystwo z 
królewskich „czwartkowych” obiadów, 
odbyła się niedawno próba nowego 

narzędzia rolniczego, mianowicie kar-
toflarki systemu p. Bauerfeinda, syna 
obecnego właściciela tego majątku. Pan 
Bauerfeind poświęcił kilka lat pracy na 
zbudowanie tej maszyny, zastosowu-
jąc ją w zupełności do naszych krajo-
wych warunków rolniczych i starając 
się zwalczyć wszelkie niedogodności 
dotychczas używanych powszechnie 
kartoflarek Muinsterowskich. Maszy-
na p. Bauerfeinda różni się od tych 
ostatnich… Próba, która się odbyła w 
Gołkowie, wobec licznie zebranych 
z całej okolicy rolników i przybyłych 
specjalnie z Warszawy gości, wyka-
zała, iż nowa maszyna funkcjonuje 
bardzo dobrze, pośpiesznie i równo, 
bez względu na głębokość sadzenia, 
przy czym wykopane kartofle sypie 
rzędami w łokciowym między sobą 
oddaleniu, otrząsając je dokładnie z 
ziemi. P. Bauerfeind wynalazek swój już 
opatentował i mimo propozycji, którą 
co do eksploatowania go uczynili mu 
zapobiegliwi przemysłowcy amerykań-
scy, będzie kartoflarki swe wyrabiał w 

kraju. Maszyna taka, obliczona na trzy 
morgi dziennej pracy, przy obsłudze 
pary koni i 10 do 12 ludzi, będzie praw-
dopodobnie kosztowała od 150 do 180 
rubli. Załączone ryciny przedstawiają 

kartoflarkę na polach gołkowskich. 
Czyli mamy początek wieku, a tu do 
Gołkowa zjeżdżają się przemysłowcy 
i okoliczny rolnicy. Warto sprawdzić 
czym tu przybywali. Najprawdopodob-
niej koleją.

\\\   Kolejką wąskotorową  
z Rodysem i Hassem

Tu przytoczę ciekawy opis pierw-
szego wjazdu koleją do Gołkowa z 
Kurjera Warszawskiego  

z 17 czerwca 1898 r.: „Z Piasecz-
na do Gołkowa. Wczoraj o g. 5-ej p. p. 
przy rogatkach mokotowskich, na stacji 
kolei wilanowskiej, zebrało się liczne 
grono osób zaproszonych na uroczy-
stość otwarcia nowego dystansu kolei 
wilanowsko-grójeckiej z Piaseczna do 
wsi Gółkowa, w odległości 15 wiorst 
od Grójca, a o 9 wiorst za Piasecznem. 
Przybyłych przyjmowali pp. inżynier 
Hass i adw. przys. Rodys, koncesjo-
nariusze kolei wilanowsko – gróje-
ckiej. Odświętnie przystrojony pociąg 
zawiózł przeszło 50 osób w nowych 
wagonach salonowych przez Wilanów, 
Jeziornę, Piaseczno do Gołkowa. Nowa 
linja biegnie przez lasy wilanowskie 
Ksawerego hr. Branickiego, a kończy się 
nieopodal parku w Gołkowie. Kolej wi-
lanowsko-grójecka wraz z rozgałęzie-
niami ma obecnie 93 wiorst długości, z 
tych 28 należy do pp. Husa i Rodysa, zaś 
63 do towarzystwa kolei wilanowskiej. 
Z powrotem pociąg przywiózł obec-
nych do Sielanki, gdzie zaproszonych 
gości przyjmowano wieczerzą”.  

Niestety już latem, przed zakończe-
niem stulecia ta linia przestanie istnieć 
i jadąc do Gołkowa, pisarz Nowaczyń-
ski i goście Bauerfeindów, skorzystają 
z innej linii kolejowej. O tym napiszę 
w drugiej części tej opowieści, a także 
szerzej o tragikomedii napisanej przez 
pana Nowaczyńskiego. Obiecuję, że 
przyjedzie do Gołkowa sam Karol ksią-
żę Radziwiłł „Panie Kochanku” herbu 
Trąby. cdn  

Małgorzata Szturomska

Starościc ukarany, czy w Gołkowie?

Adolf Nowaczyński, portret wykonany przez Leona Wyczółkowskiego

Pałac Teppera, tu już własność Bauerfeindów w 1907 r.

Wynalazek pana Bauerfeinda, dziedziniec w Gołkowie

Kartoflarka systemu Bauerfeinda na polu w Gołkowie 1907 r. 
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 Pani Prezes, Polish Grain Day przekroczyło chyba Pań-
stwa oczekiwania? Co najbardziej Panią zaskoczyło?
Zdecydowanie. Wiele czynników nałożyło się na końcowy 
sukces. Największym powodem do dumy jest międzynaro-
dowy wymiar wydarzenia i bardzo dobra atmosfera rozmów. 
To pierwsze takie wydarzenie branżowe, w którym łączymy 
przedstawicieli branży rolno-spożywczej z przedstawicie-
lami administracji publicznej i ekspertami z Polski i Europy. 
Dopisała ponad 350-osobowa frekwencja. Obecny był także 
wicepremier Henryk Kowalczyk...

 Wielu uczestników było także z Ukrainy...
Tak, ale także z Estonii, Litwy, Łotwy, Niemiec i wielu innych 
europejskich państw. W dobie rosyjskiej agresji na Ukrainę  
i wyzwań związanych z jej konsekwencjami zależało nam na 
tym, by rozmawiać o rozwiązaniach z naszymi europejskimi 
partnerami. Te relacje w wymiarze społecznym, politycz-
nym i gospodarczym się zacieśniają i jestem przekonana, że 
wkrótce przyniosą wymierne korzyści dla wszystkich stron.

 Jak na razie to trudna współpraca, choćby ze względu 
na „wąskie gardła” i potencjalne straty dla polskich rol-
ników związanych z zalewem ukraińskiego zboża.
Poruszył Pan dwa ważne wątki, o których rozmawialiśmy 
na początku czerwca. Możliwości przeładunkowe portów 
morskich, kształtują się w granicach 600-700 tys. t miesięcz-
nie. Zbyt duże ilości zbóż, przeładowywanych po żniwach 

w portach, mogą ograniczyć możliwości eksportu zbóż  
z Polski. Pamiętajmy, że za kilka tygodni rozpoczną się kolej-
ne żniwa i na nowe krajowe zbiory również potrzebna jest 
odpowiednia powierzchnia magazynowa. 

 I co wtedy?
Niewątpliwe wyzwaniem, przed którym stoimy, jest pomoc 
Ukraińcom w wywozie zboża i eksporcie na rynki trzecie. Ale 
nie możemy abstrahować od przyszłych szans i wyzwań go-
spodarczych dla polskiego sektora rolno-spożywczego. Do-
brze przygotowana i wdrożona strategia wzmocnienia mocy 
przewozowych polskich portów i kolei, zapewne wzmocni 
rolę pozycji Polski na międzynarodowym rynku zbożowym. 
To jednak wymaga długofalowej strategii i inwestycji, które 
wymagają odpowiednich nakładów finansowych.  

Wszyscy powinniśmy mieć świadomość, że w obecnej 
sytuacji, gdzie mamy zwiększony handel zbożami, lokalnie 
można spodziewać się presji cenowej na rodzime surowce. 
Jesteśmy krajem granicznym z Ukrainą i ogromne nadzieje 
w wywozie pokładane są w Polsce. Dlatego tak ważna jest 
kooperacja instytucji krajowych (również zarządzających 
infrastrukturą transportową) oraz UE z uczestnikami rynku, 
by dołożyć wszelkich starań na rzecz sprawnego przewozu 
zbóż do państw docelowych (głownie Afryki Północnej). 
Ważna w tym kontekście jest ostatnia zapowiedź Prezydenta 
Stanów Zjednoczonych o wsparciu inwestycji związanych  

z budową silosów zbożowych w Polsce. To dobry sygnał, któ-
ry pozwoli zwiększyć szanse  tymczasowego magazynowa-
nia i możliwości eksportowych ukraińskich zbóż. Jesteśmy  
w krytycznym momencie, gdyż  zbliżające się żniwa będą  
wymagały, jak już wcześniej wspomniałam, przestrzeni  na  
nowe zbiory z polskich pól.

Pamiętajmy, że przed nami także odbudowa Ukrainy. 
Będzie potrzeba importu na Ukrainę sprzętu, materiałów 
i surowców. Potrzebna jest budowa nowych dróg, przejść 
granicznych, bocznic kolejowych. Polska w tym procesie 
może odegrać kluczową rolę – nie tylko jako partnera poli-
tycznego, ale też gospodarczego. 

 Jak Izba, której jest Pani Prezesem będzie działała  
na rzecz zacieśnienia tych relacji i wypracowania tej 
strategii?
To na co dziś wskazujemy to pilna potrzeba wdrożenia 
specustawy, która umożliwiłaby szybką realizację budo-
wy tymczasowej infrastruktury koniecznej do zwiększenia 
przepustowości na granicy. Polskie firmy cały czas pomagają  
w tym procesie, wskazując jednocześnie rozwiązania, które 
są konieczne do usprawnienia procesu rozbudowy infra-
struktury zarówno kolejowej, jak i magazynowej. Jeżeli ta 
infrastruktura tymczasowa powstanie w krótkim terminie, 
podmioty prywatne z pewnością będą to wspierały – także 
finansowo. 

Oprócz rozwiązań legislacyjnych i logistycznych, współ-
pracujemy i będziemy współpracować z naszymi europej-
skimi partnerami – także bezpośrednio.

 Kolejną okazją będzie chyba II edycja Polish Grain Day?
Z pewnością. Do udziału zachęcam Państwa już dziś. Ale za 
rok dzięki naszym staraniom w Warszawie, po raz pierwszy 
w Europie Środkowo-Wschodniej, odbędzie się Europejska 
Giełda Towarowa (European Commodities Exchange). 12  
i 13 października 2023 r. Warszawa stanie się stolicą świato-
wego sektora rolno-spożywczego. W hali Expo XXI będzie-
my gościć prawie 4000 partnerów. Zależy nam na tym, by 
Polska stała się istotnym i wiarygodnym aktorem na arenie 
międzynarodowej. To istotne w kontekście zapewnienia 
bezpieczeństwa żywnościowego świata, jak i budowania 
polskiej marki i promocji polskiej gospodarki.

ZA NAMI I EDYCJA POLISH GRAIN DAY. O planach na kolejny rok i podsumowaniu 
tego wydarzenia rozmawiamy z Prezes Izby Zbożowo-Paszowej Moniką Piątkowską.

Zamiana krzyży pod lupą radnych 
\\\ PIASECZNO

Grad pytań spadł na władze 
starostwa piaseczyńskiego po 
tym, jak w sali konferencyjnej 
pojawił się nowy krzyż, na 
którym nie ma wizerunku 
Chrystusa.     

C o się stało z poprzednim krzyżem 
– dopytywał na ostatniej sesji rad-

ny Sergiusz Muszyński. – Nowy budzi 
u mnie odczucia takie bardziej prote-
stanckie, bo nie ma na nim wizerunku 
Chrystusa. Co się stało z tamtym krzy-
żem, gdzie on teraz się znajduje i czy 
ten krzyż tu wiszący został poświęco-
ny? – Wydaje mi się, że to nie temat na 
teraz, bo to jest sprawozdanie z prac 
rady – odparł Włodzimierz Rasiński, 
przewodniczący rady powiatu. 

Temat powrócił w drugiej części 
sesji. – Czy poprzedni krzyż został prze-
kazany do parafii, czy gdzieś tam jest 

w piwnicy – dociekał Muszyński. – I 
chciałem zapytać o poświęcenie tego 
krzyża, co teraz tu wisi – powtarzał. – 
Ten krzyż za mną jest to krzyż łaciński, 
podstawowa forma krzyża chrześcijań-
skiego – wyjaśniał Włodzimierz Rasiń-
ski, przewodniczący rady powiatu pia-
seczyńskiego. – Początkowo używany 
z oporami, ze względu na negatywne 
konotacje symbolu ukrzyżowania. Jest 
symbolem ukrzyżowania Chrystusa, 
dla Chrześcijan symbolem zbawienia, 
miłości Boga i zwycięstwa. – A poprzed-
ni, gdzie się znajduje? –  drążył temat 
Sergiusz Muszyński. - W pokoju pani 
naczelnik Wydziału Promocji i na pew-
no nie został zbezczeszczony. Może być 
pan spokojny – odparła Ewa Lubianiec, 
członek zarządu powiatu. - On wisi w 
tym pokoju czy będzie przekazany do 
parafii? Tymczasowo tam jest? Mogę go 
wziąć, jeśli tak to ma wyglądać – odparł 
Muszyński. – Trudno mi powiedzieć, 
ponieważ akurat byłam na urlopie, 

gdy krzyż był zmieniany – tłumaczyła 
Ewa Lubianiec. – Jak zobaczyłam, że 
jest inny, to zapytałam, co stało się z 
poprzednim. Na pewno będzie prze-
kazany do godnego miejsca, tylko to 
się wydarzyło dzień, dwa temu, więc 
nie ma jeszcze decyzji.

O powody zmiany krucyfiksu 
pytała Magdalena Mika-Kosior. – Dla-
czego ten krzyż został zmieniony? 
Czy rozmiar nie pasował – dopytywa-
ła. – Wydział Promocji od dłuższego 
czasu przymierzał się do wymiany 
godła i herbu powiatu – powiedział 

starosta Ksawery Gut. – One były już 
stare, 30-letnie oraz zdaniem wydziału 
– brzydkie i zużyte. W związku z tym 
zostały zmienione. Poprzedni krzyż 
był w stosunku do nich zbyt przytła-
czający. – Nie konweniował w układzie 
istniejącym – dorzucił Włodzimierz  
Rasiński.

– Chciałem upewnić się, gdzie 
obecnie znajduje się krzyż, który wisiał 
tyle lat na sali obrad rady powiatu oraz 
zadbać o to, aby na pewno został prze-
kazany w godne miejsce – tłumaczy 
swoje zainteresowanie krucyfiksem 
Sergiusz Muszyński. – Po zapowiedzi 
pani Ewy Lubianiec ufam, że tak właś-
nie się stanie, i że zostaniemy o tym 
niezwłocznie poinformowani. 

Jak się dowiedzieliśmy, do końca 
czerwca krzyż ma być przeniesiony w 
godne miejsce, najprawdopodobniej 
do którejś z parafii naszego dekanatu. 

Anna Żuber

Nowy krzyż pojawił się po tym, jak wymieniono godło i herb powiatu
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Budowa domu bez pozwolenia
– dla każdego!
\\\ KRAJ

Wielka zmiana. Deregulacji 
w budowlance ciąg dalszy. 
Zbudujesz dom bez zgody 
urzędnika.    

O d 3 stycznia tego roku, bez pozwo-
lenia można już w Polsce budo-

wać dom o powierzchni do 70 metrów 
kwadratowych. Takie budynki można 
wznosić wszędzie, gdzie pozwalają na 
to przepisy, czyli na działkach budow-
lanych, które w miejscowych planach 
zagospodarowania przestrzennego są 
przeznaczone na budownictwo jed-
norodzinne lub na nieruchomościach, 
gdzie jest możliwe uzyskanie warun-
ków zabudowy. W tym trybie możemy 
wybudować zarówno dom całoroczny 
bez pozwolenia do 70 m2, jak i budy-
nek rekreacyjny, czyli tzw. domek let-
niskowy. W drugim przypadku domek 
nie może być jednak używany więcej 
niż 180 dni w roku. Rozwiązania te 
mają zostać rozszerzone na wszystkie 
domy jednorodzinne budowane dla 
własnych potrzeb mieszkaniowych. 

– Rząd chce od 2023 roku zre-
zygnować z konieczności uzyskania 
pozwolenia na budowę domu jedno-
rodzinnego na własne cele mieszka-
niowe, bez ograniczeń powierzchni, do 
dwóch kondygnacji – zapowiedział w 
trakcie czwartkowej konferencji pra-
sowej minister rozwoju i technologii 
Waldemar Buda. – Przy budownictwie 
jednorodzinnym dla domów, bez 
względu na powierzchnię, nie będzie-

my musieli uzyskiwać pozwolenia na 
budowę – powiedział. Zmiany te mają 
obowiązywać już od 2023 roku.

– Będzie to polegało na tym, że bę-
dziemy robić zgłoszenia na podstawie 
projektu z obowiązkowym kierowni-
kiem budowy i z bardzo uproszczoną 
procedurą odbioru, polegającą na tym, 
że wyłącznie kierownik budowy po-
twierdzi gotowość do zamieszkania 
– wyjaśnił i podkreślił, że nowe rozwią-
zania nie będą zawierały ograniczeń 
dla powierzchni zabudowy, będzie na-
tomiast ograniczenie co do wysokości 
– budynki te będą mogły mieć maksy-
malnie dwie kondygnacje. Z prezentacji 
Ministerstwa wynika też, że kierownik 

budowy będzie obligatoryjny dla bu-
dowy domu powyżej 70 metrów kwa-
dratowych.

Dotychczasowe przepisy budzą 
wątpliwości i mają wiele niejasnoś-
ci. Na przykład nie ma w nich przepi-
sów dotyczących warunków sprzedaży 
czy wynajmu takich domów. Również 
banki niechętnie kredytują budowę 
takiego domu, trudno bowiem prze-
prowadzić operat szacunkowy przez 
rzeczoznawcę, ze względu na trudno 
weryfikowalną jakość wykonania. Miej-
my nadzieję, że obecne zapowiedzi, gdy 
staną się prawem, już takich wątpliwo-
ści zawierać nie będą. 

Janusz Wierzchosławski

Rząd proponuje zniesienie pozwolenia na budowę domu jednorodzinnego bez 
ograniczeń jego powierzchni
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 DAM PRACĘ 
Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biur i pomieszczeń socjalnych.  
Praca na 3/4 etatu, umowa o pracę.  
Praca w Solcu k. Szymanowa.  
Zadzwoń na nr 501 631 374
Doświadczona firma budowlana zatrudni 
PRACOWNIKÓW BUDOWLANYCH: mura-
rzy, pomocników, fachowców do wykoń-
czenia wnętrz. Praca lato-zima, możliwe 
zakwaterowanie, tel. 665 183 980
IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI  
LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Zatrudnimy od zaraz elektryków,  
pomocników elektryka, wymagane  
Prawo Jazdy. 668461868
Firma poszukuje osoby do sprzątania hali 
produkcyjnej i magazynowej. Praca w sy-
stemie zmianowym po 12 godz. – 2 dni  
w godz. 6-18, 2 dni przerwy, 2 dni w godz. 
18-6. Praca w Solcu k. Szymanowa, dojazd 
z Warki, Góry Kalwarii i Wilanowa zapew-
niony. Zadzwoń na nr 501 631 374

Pracownik sprzątający miasto  
w Piasecznie, umowa o pracę do 4200 zł/
brutto/miesięcznie, tel: 605333429 
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza i kierowcę tel. 506 59 55 55
Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841
Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841
Pana do montażu gablot,  
tel. 22 754 46 70
Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42
Skład budowlany poszukuje magazyniera, 
Siedliska, tel. 503 150 599
Zatrudnię pracowników do zakładu 
mięsnego w Górze Kalwarii,  
wykwalifikowanych i do przyuczenia, 
tel. 606 259 458 
Przyjmę do pracy do prania i sprzątania 
samochodów ciężarowych Łazy k. Lesz-
nowoli, tel. 608 58 58 57 

USŁUGI  
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych, 
 dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI RĘBAKIEM, 
USŁUGI PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM I 
MINIKOPARKĄ TEL. 537 537 450,  
537 537 650 
Ekipa murarzy przyjmie zlecenie  
na budowę domów i remonty  
wykończeniowe w sezonie 2022.  
Tel. 665 183 980 
Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460
Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 
Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572  
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 
Cyklinowanie, remonty tel. 510 128 912 
Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Koszenie i porządkowanie działek  
tel. 501 314 711 
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Docieplanie Budynków 795 96 96 96
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
Wylewki betonowe agregatem,  
tel. 600 872 737
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
GLAZURA, REMONTY TEL. 601 219 482
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Elektryk tel. 666 890 886 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć,  
wymiana szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 
00, 603 310 223,601 623 480
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa, krycie dachu,  
tel. 511 928 895 

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Cyklinowanie, remonty, tel. 510 128 912
Hydraulik, naprawy, tel. 698 185 911
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Naprawa dachów, rynny, obróbki, papa 
termozgrzewalna, tel. 729 45 99 83
Budowa domów - rozbudowy,  
tel. 730 358 998

KUPIĘ  
KUPIĘ CIĄGNIKI rolnicze, STARE  
MOTOCYKLE wsk, simson, komar,  
fiat 125p itp. Tel 721-029-688    

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
AUTO-KASACJA SKUP-AUT  

LEGALNA FIRMA 515 514 100 
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut na kasację 508206738 
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 650, Para 400/Os + Licz 885828884

Podnajmę powierzchnię w funkcjonują-
cym salonie kosmetycznym w Piasecznie 
przy bazarku na Szkolnej na przedłużanie 
rzęs, brwi, makijaż permanentny lub inne 
propozycje tel. 501 156 766  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ DO REMONTU,  
Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ, 
UDZIAŁ. TEL. 786-805-828  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Działki budowlane 800 m2 i działki  
rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                   

ZDROWIE 
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA.  
PIASECZNO TEL. 502 031 221

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966

Pomogę seniorom. Tel. 602 636 798 

Złom wywiozę. Tel-669 445 400 
MATRYMONIALNE  

Szukam partnerki 50+ Tel.792 560 466

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555
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\\\ GÓRA KALWARIA

Michał Szer od wielu lat ciężko 
trenuje, aby osiągać sukcesy  
w sporcie. Zapraszamy  
do lektury wywiadu ze świeżo 
upieczonym mistrzem Polski 
w pływaniu. 

\\\ Jak ważne jest dla Ciebie ostatnie 
mistrzostwo Polski seniorów w pły-
waniu?
Mistrzostwo Polski jest dotychczasowo 
moim największym sukcesem w tym 
sporcie. To osiągnięcie daje mi wyjąt-
kową satysfakcję, ponieważ na co dzień 
ciężko pracuję fizycznie jako stolarz. 
Nie bardzo ktokolwiek wierzył, że uda 

się połączyć profesjonalny sport z tak 
ciężkim zawodem. Spełniłem swoje 
marzenie z dzieciństwa, ale nie ukry-
wam, że mierzyłem i dalej mierzę jesz-
cze wyżej. Zabrakło mi 0.03 sekundy 
do mistrzostw Europy, gdzie muszę 
zaznaczyć, że czas, który został wyzna-
czony jako minimum kwalifikacyjne, 
dawał finał na poprzednich mistrzo-
stwach Europy. Mało tego, czas, który 
osiągnąłem zapewniał półfinał obec-
nych Mistrzostw Świata w pływaniu. 
Ciężko mi to przegryźć, ale mam na-
dzieję, że teraz uda mi się trochę mniej 
pracować, aby więcej trenować i się 
 regenerować!
\\\ Ile wysiłku musiałeś włożyć w to 
zwycięstwo?

Wysiłek był przeogromny. Osiągnięcie 
dobrego wyniku to bardzo długa i kręta 
droga. Moje życie wyglądało tak, że co-
dziennie wstawałem o 6 rano, aby na 
7 dojechać do stolarni. Pracuję wtedy 
około 9-10 godzin fizycznie, a później 
jadę na trening i potrafię trenować od 
18 do 21. Mam też dziewczynę i życie 
osobiste, którego nie chcę zaniedby-
wać. Ciężko to wszystko pogodzić. Nie-
stety w tym sporcie, jeżeli nie jest się 
od razu mistrzem świata, to trudno o 
jakieś dofinansowania.
\\\ Czy mierzyłeś się z momentami 
zwątpienia?
Jasne, trenuję już długi czas, moje życie 
jest bardzo ciekawe, chciałem i dalej 
chcę czerpać z niego wszystko co naj-

lepsze, a oprócz tego zawsze pragnąłem 
być najlepszy w tym, co robię. Można 
powiedzieć, że dałem radę, ale jak 
dla mnie to tylko mistrzostwo Polski. 
Chciałbym być jeszcze wyżej. Kilka ra-
zy w życiu mówiłem, że to koniec, bo 
poświęcam prawie wszystko, a pienię-
dzy z tego brak. Tak to jest, jak się coś 
bardzo kocha i nie da rady z tego zre-
zygnować. Może tym razem, po osiąg-
nięciu już wielu sukcesów, to wszystko 
nabierze tempa i uda mi się teraz mniej 
pracować, aby wejść na jeszcze wyższy 
poziom. W końcu mam dopiero 27 lat, 
całe życie przede mną.
\\\ Twoja recepta na sukces?
Po wielu latach zrozumiałem, że naj-
ważniejsza we wszystkim jest zabawa! 
Żyjemy tylko raz, trzeba robić to, co się 
kocha całym sercem. Kiedyś nakłada-
łem na siebie presję i wmawiałem so-
bie, że muszę być najlepszy, że muszę 
osiągnąć to i tamto. Dopiero jakiś czas 
temu zrozumiałem, że ja „MOGĘ” – to 
jest mój wybór i mogę osiągnąć to, co 
sobie zaplanuję poprzez morderczą 

pracę, ale z uśmiechem na twarzy, bo 
to uwielbiam robić!
\\\ Jakie są Twoje sportowe plany  
na najbliższe miesiące?
Moje sportowe plany to na pewno kon-
tynuowanie dobrej zabawy. Sport daje 
mi siłę do działania w każdym aspekcie 
życia. Kocham się ścigać i za każdym ra-
zem daję z siebie wszystko. Oczywiście 
wyciągnąłem wiele wniosków z ostat-
nich przygotowań i wiem, że jestem w 
stanie bardzo dużo zmienić. Trenuję 
po to, żeby być najlepszym, także mo-
je plany związane są z następnymi 
startami w mistrzostwach Polski czy 
kwalifikacjami do Mistrzostw Świata/
Europy. Nie chcę narzucać sobie presji, 
bo nic nie muszę, ale mogę być najlep-
szy i chcę osiągać jeszcze lepsze wyniki, 
które przełożą się na arenę międzyna-
rodową. Planuję dalej ciężko pracować 
i dobrze się bawić. Liczę na to, że przy 
tym trybie życia zdrowie mnie nigdy 
nie zawiedzie.

Rozmawiał Rafał Lipski

Zawsze chciałem być najlepszy w tym, co robię

\\\ MŁAWIANKA LEPSZA W BARAŻACH                  
Choć MKS Piaseczno był najlepszym zespołem w II grupie IV ligi, w na-
stępnym sezonie jego piłkarze będą występować na tym samym szczeblu 
rozgrywkowym. 

W minionym tygodniu 
odbyły się dwa mecze ba-
rażowe o awans do III ligi. 
W środę MKS Piaseczno na 
własnym stadionie podej-
mował Mławiankę Mława, a 
w sobotę odbył się rewanż 
na boisku przeciwnika. 
Niestety dla kibiców z Pia-
seczna, po zakończonych 
meczach to rywale mogli się 
cieszyć z wejścia do wyższej 
klasy rozgrywkowej.

Na Stadionie Miejskim w Piasecznie fani, którzy całkowicie zapełnili trybuny, 
zobaczyli naprawdę świetne widowisko. Mławianka jako pierwsza zdobyła gola, 
ale MKS szybko odpowiedział dwiema bramkami – Tymoteusza Barwińskiego 
i Michała Suchanka. W drugiej połowie goście doprowadzili do wyrównania i 
mecz zakończył się remisem.

W rewanżu w Mławie skuteczniejsi byli zawodnicy Mławianki. W 35 minucie 
gola na 1:0 zdobył Joao Odilon. W drugiej części spotkania ten sam piłkarz pod-
wyższył wynik. Piaseczno strzeliło bramkę kontaktową (Tymoteusz Barwiński), 
jednakże później arbiter meczu podyktował rzut karny dla Mławianki i starcie 
zakończyło się wynikiem 3:1.

\\\ PIASECZNO 

Michał Szer wywalczył tytuł mistrza Polski w pływaniu seniorów
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